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Inversió de més de
 700.000 euros en el comerç

de les Terres de l’Ebre
L’any 2024, el Departament d’Empresa 

i Treball va destinar 347.371 euros
a 67 projectes comercials a l’Ebre.

                     P3

Es presenten per defensar els interessos 
del municipi i del Delta. L’expedient afecta de manera directa 

el litoral deltaïc.

                    P8

Més al·legacions a 
l’atermenament del litoral 

del Delta
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Un dels molts atractius 
dels que gaudim a les 

comarques ebrenques és 
l’àmplia selecció de productes, 
absolutament extraordinaris, 
de quilòmetre zero, que 
protagonitzen les cartes 
que els millors restauradors 
ofereixen al públic. Un 
d’aquests productes estrella és 
el musclo.
Anem a l’origen. L’estiu al delta 
de l’Ebre té un gust i una olor 
ben particulars: la fusió de l’ai·
gua dolça de l’Ebre amb la sa·
labror del mar crea un ambi·
ent únic, ideal per al conreu de 
musclos i ostres. A les muscleres 
de la badia dels Alfacs i la badia 
del Fangar, a la Ràpita, l’equilibri 
natural de tots els factors que hi 
conflueixen, afavoreixen la cria 
del Mytilus galloprovincialis, un 
musclo ebrenc de carn ferma i 
sabor intens, altament apreciat.
Als anys 40 del segle passat, la 
família Prats va introduir el sis·
tema de les batees per a la cria 
del musclo, convertides avui en 
un símbol de la cultura marine·
ra. Actualment, hi ha 90 batees 
a la zona dels Alfacs i 76 més al 
Fangar, que entre maig i primers 
de setembre produeixen uns 4 
milions de quilos. Des del seu 
origen a les aigües rapitenques 
fins a la seva arribada a la tau·
la, els musclos del delta sim·

bolitzen una història d’esforç, 
tradició i excel·lència culinària. 
Aquests musclos són famo·
sos pel seu sabor inigualable i 
la seva versatilitat a la cuina. I 
tanmateix, només el 5% de la 
producció de musclos es con·
sumeix a l’Ebre.
Per això, entitats com el GALP 
Mar de l’Ebre i Fepromodel Fe·
deració de Productors de Mol·
luscs del Delta de l’Ebre, amb 
el suport de l’Ajuntament d’Am·
posta i la conselleria d’Agricul·
tura, Ramaderia, Pesca i Alimen·
tació van organitzar un acte de 
presentació al Mercat Municipal 
d’Amposta, amb la idea de rei·
vindicar i difondre les bondats 
i propietats d’aquest producte 
tan essencialment ebrenc.
La iniciativa no era només oferir 
un tast —que també—, sinó 
posar en valor un producte de 

quilòmetre zero, sostenible, sa·
ludable i d’una qualitat recone·
guda pels experts i els xefs més 
estrellats del firmament gastro·
nòmic. El moment escollit va 
ser l’idoni, perquè al juny estem 
en plena temporada de colli·
ta del musclo i, per tant, ara és 
quan cal promocionar·lo de mil 
maneres possibles, amb tot el 
potencial gastronòmic del món.
A més, en un context com l’ac·
tual, amb una creixent cons·
ciència sobre la salut i la sos·
tenibilitat, és bo destacar que 
el musclo és ric en proteïnes 
d’alt valor biològic, ferro, iode, 
vitamina B12 i omega·3. Un 
aliment que contribueix a una 
dieta equilibrada i que es produ·
eix respectant l’ecosistema marí 
del delta, deixant·lo créixer al 
seu ritme i vetllant·lo perquè no 
es constipi.

Aquest any 2025, Catalunya os·
tenta el reconeixement de Re·
gió Mundial de la Gastronomia, 
oferint una plataforma immi·
llorable per visibilitzar el nostre 
patrimoni alimentari. I no po·
dem parlar d’identitat culinària 
catalana sense posar damunt 
la taula els productes del mar. 
A les Terres de l’Ebre tenim el 
privilegi de comptar amb una 
joia com el musclo i per això, 
accions com la del GALP Mar de 
l’Ebre i Fepromodel són un pas 
adequat en aquesta direcció, i 
un exemple de col·laboració en·
tre productors, administracions 
i sectors implicats en la promo·
ció alimentària.
I també són una mostra de com 
el sector primari pot esdevenir 
motor econòmic, enllaçant tra·
dició, innovació i turisme gas·
tronòmic.
Perquè, siguem clars, al darre·
re de cada musclo que arriba a 
les nostres cuines hi ha el treball 
incansable de les muscleres, de 
les famílies que viuen del mar, de 
les generacions que han après a 
entendre’l i a respectar·lo. En 
moments en què la globalització 
amenaça amb uniformitzar·ho 
tot, defensar el musclo ebrenc 
és apostar per la diversitat, la 
proximitat i la qualitat.
El missatge està clar: reivindi·
quem el musclo personificant 
en ell una forma molt concreta 
de viure i de relacionar·nos amb 
l’entorn. Perquè si alguna cosa 
hem après és que allò que te·
nim més a prop també pot ser 
allò més excepcional. El musclo 
ho és. Només cal tastar·lo per 
entendre·ho.

El musclo ebrenc,
el tresor de la taula

Els equips d’atenció pri-
mària de l’ICS a les Terres 
de l’Ebre s’han sumat a la 
Setmana Sense Fum amb 
tallers escolars i accions 
de sensibilització al carrer 
per conscienciar sobre els 
riscos del tabac i fomentar 
hàbits saludables.
En el marc de la XXVI Set·
mana Sense Fum, celebra·
da del 25 al 31 de maig, 
diversos centres d’atenció 
primària de l’ICS a les Ter·
res de l’Ebre han desplegat 
activitats per prevenir el ta·
baquisme i promoure estils 
de vida saludables entre la 
ciutadania.
A la Ràpita, l’Equip d’Atenció 
Primària La Ràpita – Alca·
nar va organitzar un taller 

de prevenció per a l’alumnat 
de 6è de Primària de l’Escola 
Carles III. La sessió, dinamit·
zada per professionals mè·
dics, d’infermeria i benestar 

Salut i prevenció: accions educatives i comunitàries
contra el tabaquisme a les Terres de l’Ebre

Els infants van participar en 
dinàmiques participatives 
i van elaborar un cartell de 
sensibilització que ara penja 
al CAP com a mostra del seu 
compromís.
A Tortosa i Roquetes, els 
equips dels CAP Tortosa 
Oest i la línia pediàtrica van 
instal·lar taules informatives 
per conscienciar sobre els 
efectes nocius del tabac. 
Sota el lema “Que la salut si·
gui el teu premi”, es va oferir 
atenció personalitzada i 
material divulgatiu a les per·
sones usuàries interessades.
Amb aquestes accions, l’ICS 
reafirma el seu compromís 
en la lluita contra el taba·
quisme des d’una mirada 
comunitària i preventiva.

emocional, va centrar·se en 
els efectes del tabac, les es·
tratègies per resistir la pres·
sió social i la importància de 
prendre decisions saludables. 

EDITORIAL
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llavors Xerta. Ara, gràcies al 
suport de l’Ajuntament de 
la Fatarella, el poble terraltí  
aposta per una jornada 
plena de cultura i festa.   

L’OLI ‘ESSÈNCIA’ 
L’oli verge extra arbequí ‘Es-
sència’ de Rústiques Faiges 
de Roquetes, guanyador del 
41è Concurs al Tast d’Olis de 
la Fira de l’Oli de les Terres 
de l’Ebre de Jesús, rebrà 
demà dissabte 7 de juny, 
la Medalla d’Or a l’Athena 
International Olive Oil Com-
petition, un dels certàmens 
més prestigiosos del sector, 
celebrat a Atenes (Grècia).

ULLDECONA 
Sex Museum i Kin’Gongolo 
Kiniata, protagonistes de 
l’eclèctic cartell de les Jor-
nades Musicals de l’Ermita. 
Seran onze concerts tots 
els diumenges des d’aquest 
pròxim cap de setmana i fins 
a finals d’agost.

JESÚS SOM 
POBLE  
Jesús estrena una nova eta-
pa política amb la presen-
tació de Jesús Som Poble, 
un partit de caràcter local 
que “aposta per la proxi-
mitat, la gestió quotidiana 
i la llibertat d’acció”. Es fa 
impulsat per nou membres 
fundadors, entre ells l’actual 
president de l’EMD, Víctor 
Ferrando, que va encapçalar 
la candidatura de Junts al 
2023. “El projecte busca 
recuperar una veu pròpia 
per al poble, desvinculada 
de les estructures dels grans 
partits”.

NEO FEST 
El NEO Fest torna a la Terra 
Alta el 14 de juny, tres anys 
després de la seva primera 
edició a la comarca. El 2022, 
el festival va celebrar-se a 
Gandesa amb la voluntat 
d’expandir-se i moure’s del 
seu escenari principal, fins 

GASTRONOMIA
Promoció i ampliació 

del consum de proximitat
del musclo

Tot i l’ampli reconeixement 
de la seva superior qualitat, 
només al voltant d’un 5% dels 
musclos produïts al Delta es 
comercialitzen al mateix ter·
ritori de les Terres de l’Ebre. 
Els productors i el Govern 
s’han conjurat per incremen·
tar substancialment aquest 
percentatge i afavorir el con·
sum de proximitat d’un pro·
ducte, recorden, que no és 
fresc sinó viu. Per aconse·
guir·ho aposten per aprofitar 
la coincidència del punt àlgid 
de la campanya d’extracció 
de les badies amb la tempo·
rada turística. 
Una de les estratègies a partir 
de la qual ja s’està treballant 
és la d’apostar per una mar·
ca pròpia per remarcar el plus 
de qualitat que aporta el seu 
origen, segons ha apuntat el 
director general de Política 

Marítima i Pesca Sostenible, 
Antoni Espanya. La Federació 
de Productors de Mol·luscs 
del Delta de l’Ebre (Fepromo·
del) aporta xifres de consum 
autòcton que indiquen que 
“com a molt, se’n consumeix 
un 5%. La majoria se’n va a 
Catalunya”.
Més info a la plana 12.

Musclaires 
i administració volen 
difondre la qualitat

i singularitat 
del producte

D’altra banda, Angerri, i el 
director del CCAM, Moisés 
Rodríguez, han presentat a 
Tortosa el nou pla de subven·
cions al comerç i l’artesania 
per al 2025, dotat amb 9,1 
milions d’euros, que incor·
pora novetats com el suport 
a la transformació digital i 
l’impuls al comerç dels mu·
nicipis de menys de 10.000 
habitants.

Mobilitzada una inversió de més de 700.000 
euros en el comerç de l’Ebre, el 2024

La directora general de Co·
merç, Marta Angerri, en la 
presentació a Tortosa del 
nou pla de subvencions al 
comerç i l’artesania per al 
2025, va informar que l’any 
2024, el Departament d’Em·
presa i Treball va destinar 
347.371 euros a 67 projectes 
comercials a les Terres de 
l’Ebre, mobilitzant una inver·
sió de més de 700.000 euros. 

El Perelló acull la sortida de la 
2a Volta Ciclista a Catalunya

El Perelló és l’escenari de la 
sortida de la primera etapa 
de la 2a edició de la Volta 
Ciclista a Catalunya Feme·
nina, que tindrà lloc del 6 al 
8 de juny de 2025. Aquesta 
cita esportiva internacional 
reunirà 20 equips i més de 
130 corredores procedents 
de diferents països.
La sortida oficial tindrà lloc 
a les 14.40h, tot i que durant 

tot el matí els equips estaran 
estacionats al municipi pre·
parant la sortida, la qual cosa 
permetrà gaudir d’un ambi·
ent esportiu des de primera 
hora del dia. 
L’Ajuntament celebra ser 
punt de sortida de la Volta, 
un reconeixement al com·
promís amb l’esport i, en 
particular, amb l’impuls de 
l’esport femení.
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Unanimitat per les noves bases dels ajuts 
per rehabilitar habitatges i locals

L’Ajuntament ha aprovat aquest 
dilluns al vespre, les noves ba·
ses de les subvencions per re·
habilitar habitatges a la Ciutat 
Històrica, així com als edificis 
catalogats com a BCIN i BCIL, 
i per a la millora de l’acces·
sibilitat de locals comercials 
ubicats en tot l’àmbit urbà del 
municipi. Tots els grups mu·
nicipals han donat suport a la 
proposta. D’altra banda, el ple 
també ha aprovat, amb el vot 
en contra de Junts per Tortosa 
i l’abstenció de la CUP, l’actua·
lització de les tarifes de l’aigua 
potable i del clavegueram, amb 
un increment del 3,5% quan el 
soci privat d’Aigües de Tortosa 
reclamava una pujada del 7%. 
En canvi, s’ha retirat de l’ordre 
del dia la modificació pressu·
postària per valor de 320.000 
euros, ja que el govern de Mo·
vem Tortosa·PSC i Esquerra vol 
estudiar un sistema de gratifi·
cacions que reconegui el pa·

PLE

gament de les hores extres de 
tot el personal municipal.
D’altra banda, Junts per Tortosa 
ha denunciat “una nova pujada 
d’impostos del govern tripar·
tit i la CUP, amb un increment 
del 7,5% al rebut de l’aigua”. La 
portaveu, Meritxell Roigé, ha 
manifestat que “amb esta apro·
vació, el rebut de l’aigua s’en·

també com a organista de 
la Catedral de Tortosa i com 
a professor del Conservato-
ri de Música de la Diputa-
ció.

OBRES DE 
MILLORA EN 
CARRETERES 
El Govern ha aprovat una 
inversió de 248 milions 
d’euros per a actuacions 
de millora del ferm de les 
carreteres de la Generali-
tat, que es duran a terme 
entre aquest any i el 2029. 
25 milions seran  per a les 
carreteres de les Terres de 
l’Ebre.

COMPLEX WIN 
L’Ajuntament de Tortosa 
renovarà totes les mà-
quines de musculació i càr-
dio del gimnàs del complex 
esportiu WIN Tortosa. La 
licitació s’activarà en les 
properes setmanes.

MOCIONS DEL 
PLE 
En l’apartat de mocions, el 
ple ha aprovat per una-
nimitat la proposta de la 
CUP per impulsar partici-
pativament un Pla Local 
per la Llengua, en favor de 
l’ús del català. També s’ha 
aprovat la moció de la CUP 
per combatre el racisme im-
mobiliari, amb l’únic vot en 
contra de Junts per Tortosa.

EN MEMÒRIA 
DEL MÚSIC 
ROSSEND AYMÍ 
El ple de dilluns va co-
mençar amb un minut de 
silenci en memòria del 
músic Rossend Aymí, que 
ens va deixar als 84 anys. 
L’Ajuntament va atorgar-li 
el 2007 la Medalla de Plata 
de la ciutat. Compositor, 
professor, organista i direc-
tor de corals a la cultura del 
territori. Aymí va exercir 

Junts exigeix el 
pagament urgent
de les hores extra 
a la Policia Local

Les Terres de l’Ebre registren 
30 trasplantaments d’òrgans 

l’any 2024

Els professionals de la re·
gió sanitària de les Terres de 
l’Ebre van fer 30 trasplanta·
ments d’òrgans a persones 
ebrenques al 2024. D’aquests, 
24 van ser renals, 4 hepàtics, 
1 cardíac i 1 pancreàtic. A 
finals d’any, 32 ebrencs se·
guien en llista d’espera per 
rebre un òrgan. També es van 
registrar 3 donacions després 
de morir i 7 donacions de 
ronyó en vida. L’any passat, 
a Catalunya es van realitzar 
1.344 trasplantaments d’òr·
gans, que representen una 
mitjana de 3,7 intervencions 
al dia. Tot i el descens de l’ac·
tivitat respecte al 2023, Cata·

lunya manté una de les taxes 
de trasplantaments més altes 
del món, amb 165 trasplanta·
ments per milió de població. 
Professionals de salut es van 
reunir a Roquetes per reflexio 
nar sobre el paper de l’aten·
ció primària en la donació 
d’òrgans, en el marc d’una 
sèrie de jornades que tindran 
lloc arreu de Catalunya. ACN

El grup municipal de Junts 
ha denunciat “el que consi·
deren un nou desgavell del 
govern tripartit de Tortosa, 
arran de la retirada a darrera 
hora de l’ordre del dia del ple 
d’aquest dilluns, d’una modi·
ficació pressupostària urgent 
que, entre altres coses, havia 
de permetre el pagament de 
les hores extraordinàries de 
la Policia Local que ja s’han 
fet”. Segons el regidor Òscar 
Ologaray, “el govern del se·
nyor Jordan va anunciar una 
modificació pressupostària 
de 101.000, amb l’argument 
que permetria incrementar 
la presència policial. No obs·
tant això, este expedient va 
ser retirat del ple sense una 
explicació coherent”. Des del 
govern municipal, dilluns es 
va informar que es va retirar 
de l’ordre del dia la modifica·
ció, ja que es “volia estudiar 
un sistema de gratificacions 
que reconegui el pagament 
de les hores extres de tot el 
personal municipal”.

de teatre Pastisset, amb mo·
tiu del seu 40è aniversari.
L’edició d’enguany serà, se·
gurament, “la més nocturna 
de la història” de la Festa del 
Renaixement, amb l’objectiu 
d’evitar les hores de més ca·
lor de les tardes del mes de 
juliol. “Ho farem allargant 
les franges horàries entorn a 
les places, tavernes i campa·
ments amb espectacles, ani·
macions i ambient d’època”, 
ha afirmat el regidor de la 
Festa, Víctor Grau.

La XXVIII Festa del 
Renaixement estarà dedicada 

als gremis i serà la més 
nocturna de la història

L’Ajuntament de Tortosa ha 
presentat aquest dimarts el 
cartell de la XXVIII Festa del 
Renaixement, que serà del 17 
al 20 de juliol. L’edició d’en·
guany tindrà com a eix te·
màtic els gremis d’oficis i les 
confraries agrupades en els 
trasts de defensa de muralla, 
que eren els encarregats de 
protegir i defensar la ciutat al 
segle XVI. A més, els encar·
regats de portar l’estendard 
de la Festa del Renaixement 
seran els membres del grup 

carirà més d’un 7,5% per a la 
ciutadania, afegint·se a les pu·
jades d’impostos i taxes d’este 
govern: un 18% en l’IBI, un 28% 
en la taxa d’escombraries i un 
19% en l’IAE”. Jordan ha volgut 
desmentir Junts, després de 
que ha afirmat que l’actualit·
zació suposarà un increment 
del 7,5% en el rebut de l’aigua. 
“Segons les simulacions fetes 
per Aigües de Tortosa, amb un 
consum domèstic habitual de 
40 metres cúbics el trimestre, 
el rebut s’incrementarà només 
un 4,3%, és a dir, una mitjana 
d’uns 1,20 euros al mes”. L’al·
calde també ha apuntat que 
“Junts per Tortosa ha basat la 
seua crítica en un càlcul erroni, 
i que per aconseguir la xifra del 
7,5% s’han basat en un consum 
de 0 metres cúbics, i han obviat 
que el cànon mínim de l’Agèn·
cia Catalana de l’Aigua (ACA) 
són 18 metres cúbics. Haurien 
d’estudiar més matemàtiques”.

Hi ha una trentena de 
persones en llista 

d’espera per rebre un 
òrgan a les comarques 

ebrenques
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activitats van començar 
dimarts.

RENOVACIÓ DE 
LA CARRETERA 
D’AMPOSTA AL 
POBLE NOU 
L’alcalde d’Amposta, 
Adam Tomàs, ha manifes-
tat aquesta setmana que 
l’Ajuntament ha acabat 
de redactar la memòria de 
renovació de la carretera 
d’Amposta al Poble Nou del 
Delta, amb 10 quilòmetres 
de renovació del ferm i 
700.000 euros d’inversió, i 
l’objectiu que l’obra pugui 
estar enllestida a principis 
del 2026.

PREMI JORDI 
FONTANET 
L’Ajuntament d’Amposta 
ha comunicat que fins al 22 
de juny es poden presentar 
propostes per a la con-
vocatòria del Premi Jordi 
Fontanet al Millor Projecte 
de Recerca local 2025.  El 
premi consta d’una dotació 
econòmica de 3.500€

FESTES LOCALS 
DEL 2026 
El 18 de maig i el 7 de 
desembre seran les festes 
locals d’Amposta per al 
2026. Així ho va aprovar el 
ple en la sessió ordinària 
del mes de maig, celebrada 
dilluns 26 de maig.

PROU AL 
MALTRACTAMENT 
DE LES 
PERSONES 
GRANS 
El 15 de juny és el Dia Mun-
dial contra el Maltracta-
ment a les Persones Grans, 
una jornada per prendre 
consciència, prevenir i 
combatre aquesta xacra 
social, i Amposta s’hi suma 
amb diferents activitats 
que s’allargaran fins al 
mateix dia 15 de juny. La 
regidora de Drets Socials i 
Ciutadania, Núria Ferré, ha 
destacat que un dels pilars 
fonamentals de l’àrea és 
garantir que tothom pugui 
envellir en les millors 
condicions possibles. Les 

MÉS NOTÍCIESPOLÍTICA

bans, i això va provocar in·
crements extraordinaris dels 
rebuts de la brossa a tots 
els municipis”. “Amb aques·
ta campanya, volem sensi·
bilitzar a la ciutadania de la 
corresponsabilitat que tots 
tenim en posar cada residu 
al seu contenidor per estal·
viar en aquest rebut”, ha afe·
git Tomàs.

'Recicla bé, estalvia més'
’Recicla bé, estalvia més’ és 
l’eslògan principal de la nova 
campanya de comunicació 
que l’Ajuntament d’Amposta 
posa en marxa a les xarxes 
socials i també en mitjans 
convencionals, amb l’ob·
jectiu de conscienciar sobre 
la necessitat de reciclar els 
residus correctament. Amb 
sis creativitats diferents (una 
per a cada fracció de residus 
i una altra per a la deixa·
lleria) la campanya apel·la a 
la necessitat que cada residu 
vagi al seu contenidor per 
tal de millorar les dades de 
reciclatge, avançar cap a la 
millora del medi ambient i, 
de retruc, reduir el rebut de 
les escombraries.
L’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, ha recordat que “la 
Llei de residus de l’Estat del 
2022 va emplaçar als go·
verns municipals a repercu·
tir, en data límit gener del 
2025, el 100% dels costos 
de la gestió dels residus ur·

Vera Fluixà Arques, jove 
ampostina i estudiant del 
grau en Educació Primària, 
va ser coronada Miss Grand 
Barcelona 2024. D’entre les 
15 candidates participants, 
Fluixà va destacar “no no·
més per la seva presèn·
cia i elegància, sinó també 
pel seu carisma, fet que li 
va valer també els títols de 
Miss Simpatia i The Best in 
Swimsuit”. Amb aquesta 
distinció, Vera representarà 
la delegació de Barcelona al 
certamen Miss Grand Espa·
nya, que tindrà lloc del 8 al 
15 de juny a Còrdova. L’ob·
jectiu és escollir una jove 
que, més enllà dels cànons 
estètics, pugui esdevenir 
ambaixadora d’un missatge 
de pau i compromís social, 
sota el lema “Stop the War 
and Violence”.

Nova campanya
per millorar

les dades
de reciclatge

L’ampostina Vera Fluixà 
Arques, proclamada Miss 

Grand Barcelona 2024

L’alcalde, Adam Tomàs, fa balanç 
dels dos primers anys de mandat en 

l’activitat ’L’alcalde respon’
L’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, durant l’acte ’L’alcal·
de respon’, organitzat per la 
Demarcació Terres de l’Ebre 
del Col·legi de Periodis·
tes de Catalunya amb mo·
tiu de l’equador del mandat 
2023·2027, va manifestar 
que “aquests darrers anys, 
els Fons Next Generation 
han sigut un revulsiu per ti·
rar endavant accions que 
ens permeten seguir trans·
formant Amposta. Actual·
ment, tenim sobre la taula 
vint·i·un milions d’euros en 
projectes en diferents fases 
d’execució, dotze dels quals 
provenen de diferents sub·
vencions. Estem convençuts 
que el 2025 serà l’any dels 
projectes que visualitzaran 
allò que volem ser com a 
ciutat”. L’alcalde, entre al·
tres projectes, ha recordat 
que l’Ajuntament està pre·
parant·ne un de 25 milions 
d’euros (15 els aportaria la 
Generalitat a través del Pla 
i 10 l’Ajuntament) per trans·

Tomàs es tornarà
a presentar com a 
candidat per ERC 

d’Amposta el 2027

formar i revitalitzar els tres 
barris que donen de cara al 
riu o hi estan vinculats: la 
Vila, el Grau i el Pla d’Empú·
ries.  
D’altra banda, Tomàs ma·
nifesta la seva voluntat de 
tornar·se a presentar a les 
eleccions municipals “per 
aconseguir la quarta majo·
ria absoluta”. Ha defensat 
que el projecte de govern és 
a llarg termini, i que la ree·
lecció permetria consolidar 
les transformacions inicia·
des a la ciutat. L’alcalde ha 
destacat els quatre eixos del 
mandat actual: transforma·
ció verda, socioeconòmica, 
democràtica i comunitària.
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marítim-terrestre desenes 
d’hectàrees de sòl agrícola 
productiu, “no constitueix 
en cap cas una resposta 
eficaç als reptes que afronta 
el Delta de l’Ebre”.

CAMARLES 
Un veí de Camarles de 63 
anys va resultar mort dis-
sabte al migdia després de 
bolcar el tractor que conduïa 
i quedar atrapat a sota. Se-
gons els Mossos, l’accident 
va tenir lloc cap a dos quarts 
d’una del migdia en un 
camí lateral que transcorre 
paral·lel a l’autopista AP-7, a 
l’altura de la partida del Pla 
del Bif. El tractor circulava 
equipat amb un corró i va 
bolcar per causes que es 
desconeixen. ACN 

ROQUETES 
Aquest any les Festes 
Majors estaran emmarcades 
dintre de la celebració del 
175è aniversari de la ciutat.
D’entre les novetats, es 
recupera, després de 40 
anys, el concurs de carrers 
engalanats.

ELS PROPIETARIS 
AFECTATS 
TORNEN A 
PRESENTAR 
AL·LEGACIONS 
Els propietaris de finques 
agrícoles del litoral del delta 
de l’Ebre afectats per l’ater-
menament que impulsa el 
Govern espanyol han tornat 
a presentar al·legacions a la 
part del projecte que afecta 
el municipi de Deltebre. El 
col·lectiu, que l’any 2023 es 
va organitzar per inten-
tar aturar la proposta del 
Ministeri per a la Transició 
Ecològica i el Repte Demo-
gràfic, ha vist com les seves 
consideracions inicials al 
tràmit d’informació públi-
ca del projecte han estat 
rebutjades de ple. Ara, amb 
el procediment seguint la 
seva tramitació, han tornat 
a al·legar dins del tràmit 
d’audiència com a afectats 
per l’atermenament. Recla-
men, tal i com van aprovar 
la Comissió d’Agricultura del 
Congrés i el Parlament, l’ar-
xivament definitiu d'aquest 
projecte, que pretén 
incorporar al domini públic 

MÉS NOTÍCIESDELTEBRE

3. Projecte 3 – Instal·lació de 
passarel·les i baranes d’accés 
a les platges de Cap Roig, les 
Avellanes i l’Arquitecte. Instal·
lació de passarel·les podotàc·
tils i baranes de suport.
4. Creació d’una zona d’om·
bra al passeig marítim, amb 
una pèrgola a la Ronda del 
Mar.

Els Pressupostos Participatius de 
l’Ampolla tenen cinc projectes 

damunt de la taula
L’Ajuntament de l’Ampolla ha 
iniciat el procés dels Pressu·
postos Participatius 2025, una 
eina de democràcia directa 
que permet a la ciutadania de·
cidir el destí de 30.000 euros 
del pressupost municipal des·
tinats a inversions. Dilluns dia 
2 de juny es va dur a terme un 
acte obert al públic on es van 
presentar els cinc projectes 
que podrà votar la ciutadania.
Fase de votació: fins al 22 de 
juny, la ciutadania podrà es·
collir el projecte que consideri 
més necessari. Es podrà votar 
de forma telemàtica i també 
s’habilitaran punts presencials 
per facilitar la participació.
Projectes presentats
Projecte 1 – Àrees agility per 
a gossos.
2. Centre d’acollida d’animals 
al Roquer.

5. Creació d’un espai destinat 
al jovent.

Roquetes es tenyeix, per 
quart any consecutiu, dels 
colors de l’arc de Sant Mar·
tí. La ciutat acollirà, demà 
dissabte 7 de juny, la festa 
de l’orgull rural català i epi·
centre LGTBIQ+ a les Terres 
de l’Ebre, amb l’Unicorns 
Pride Ebre 2025. Una jorna·
da lúdica, participativa i rei·
vindicativa, per celebrar la 
diversitat amb activitats per 
a tothom, que combinarà 

cultura, espectacle i música 
fins ben entrada la matina·
da. L’alcalde de Roquetes, 
Ivan Garcia, ha expressat 
satisfacció pel fet que l’es·
deveniment “s’hagi escam·
pat com una taca d’oli per 
tot el territori”. “Va arrencar 
aquí el 17 de maig, i ha pas·
sat per diferents poblacions 
ebrenques, per culminar 
novament a la ciutat amb la 
rua i el gran festival”

L’ajuntament durà a 
terme la implementació 
del projecte escollit dins 

dels terminis i 
pressupost establerts

Nova edició de l’Unicorns 
Pride Ebre a Roquetes

L’Ajuntament presenta al·legacions 
contra l’expedient d’atermenament de 
l’Estat per defensar els interessos del 

municipi i del Delta

L’Ajuntament va presentar  
divendres passat, coincidint 
amb la finalització del termi·
ni legal, un document extens 
d’al·legacions contra l’expe·
dient d’atermenament im·
pulsat pel Ministeri per a la 
Transició Ecològica. Aquest 
expedient afecta de mane·
ra directa el litoral del terme 
municipal de Deltebre, amb 
implicacions sobre la propie·
tat privada i l’activitat econò·
mica, entre altres.

Cal recordar que, en el marc 
de la reunió mantinguda amb 
representants de l’Estat i de 
la Generalitat, el passat 14 de 
maig, l’alcalde, Lluís Soler, va 
insistir en “l’aturada immedia·
ta de l’expedient d’atermena·
ment” i alhora va reivindicar 
“la implementació, en primer 
lloc i de forma urgent, d’un 
marc d’actuacions acordat i 
dotat pressupostàriament per 
preservar i protegir el Delta”. 
Segons l’alcalde, la prioritat 

“Continuarem 
lluitant per garantir 

el futur del Delta i de 
Deltebre”

de l’expedient hauria de ser 
“protegir el territori i no po·
sar·lo en risc afectant la línia 
de costa i activitats econòmi·
ques que han forjat famílies 
de Deltebre des del treball, 
l’esforç i la persistència”.
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dels mags participants. En 
total, van ser unes 600 per-
sones les que van assistir 
al festival entre les dues 
sessions.
El certamen, dirigit pel 
reconegut mag Jordi Caps 
(guanyador de Got Talent 
España), va superar totes 
les expectatives amb una 
proposta escènica de gran 
qualitat. Set mags d’àmbit 
nacional i internacional van 
omplir l’escenari de sorpre-
ses, màgia i emoció en una 
gala que, segons els assis-
tents, “va ser un espectacle 
inoblidable”.

LA RÀPITA, 
CAPITAL DE 
LA MÀGIA AL 
TERRITORI 
La Ràpita va viure aquest 
dissabte, una vetllada 
màgica amb la celebració 
de la primera edició del 
Festival Internacional de 
Màgia, La Ràpita és Màgica. 
L’Auditori Sixto Mir es va 
omplir en les dues sessions 
programades, a les 18.30h i 
a les 22.30h, amb un públic 
entusiasmat que va gaudir 
de l’excel·lència artística 

MÉS NOTÍCIES

Les Cases d’Alcanar
gaudeixen de les XIII

Jornades Gastronòmiques
del Llagostí

Des del 23 de maig i fins al 
20 de juny, la vila marinera 
viu un dels esdeveniments 
més esperats del calendari 
gastronòmic local: les XIII 
Jornades Gastronòmiques 
del Llagostí, organitzades 
per l’Ajuntament d’Alcanar 
i el col·lectiu gastronòmic 
del municipi. 
Enguany, les jornades, que 
s’emmarquen dins de Ca·
talunya, Regió Mundial de 
la Gastronomia, compten 
amb la participació de nou 
restaurants. Tots ells ofe·
reixen menús especials 
on el llagostí serà el gran 
protagonista, combinant 
el producte de proximitat 
amb l’enginy creatiu dels i 
les xefs locals.

Fins el 
20 de juny

El ple de maig aborda temes “claus” 
per a la planificació municipal

L’Ajuntament va celebrar el 
ple ordinari, en el qual es 
van tractar i aprovar diversos 
punts rellevants per al fun·
cionament del municipi. La 
sessió plenària va comptar 
amb l’aprovació de propostes 
relacionades amb la protec·
ció civil, el finançament mu·
nicipal i l’organització de les 
Festes Majors 2025.
Un dels punts destacats va 
ser l’aprovació inicial de la 
revisió del Document Únic 
de Protecció Civil Municipal 
(DUPROCIM), una eina es·
sencial per garantir la segu·
retat i la coordinació davant 
possibles situacions d’emer·
gència al municipi. En ma·
tèria financera, es va aprovar 
una modificació de crèdit 
extraordinari i un suplement 
de crèdit (expedient MC·06) 
amb l’objectiu d’ajustar el 
pressupost a les necessitats 
actuals del municipi. “Aques·
ta operació també ha permès 
avançar en el procés de re·
equilibri econòmic, destinant 
part del romanent a l’elimi·
nació del crèdit bancari de 

LA RÀPITA

l’Ajuntament. S’ha invertit en 
dues partides destinades a la 
reforma del casal dels jubilats 
i del Pavelló d’Esports”. Tam·
bé es va aprovar la sol·licitud 
de separació voluntària de la 
Ràpita de la Mancomunitat 
de la Taula del Sénia, “una 
proposta que respon a una 
anàlisi dels actuals vincles i 
necessitats del municipi dins 
d’aquest ens supramunicipal".
En clau festiva, el consisto·
ri va aprovar les dates i mo·
dalitats de celebració dels 

un espai de reconeixement 
i orgull col·lectiu”, explica 
el regidor d’Educació, Xavi 
Barrera Sales. 

Alcanar celebrarà la primera Nit de 
l’Ensenyament sobre la tasca dels 

centres educatius del municipi
El pròxim 13 de juny a les 
20h, el Teatre Auditori José 
Antonio Valls Subirats aco·
llirà la primera Nit de l’Ense·
nyament d’Alcanar, un esde·
veniment que vol reconèixer 
la feina que desenvolupen 
diàriament els centres edu·
catius del municipi, i fomen·
tar la trobada i l’intercanvi 
entre els diferents agents de 
la comunitat educativa.
La iniciativa, impulsada per 
la Regidoria d’Educació de 
l’Ajuntament d’Alcanar, neix 
amb la voluntat de visibi·
litzar les bones pràctiques 
pedagògiques, els projectes 
innovadors i l’esforç conjunt 
de docents, alumnat i famí·
lies per construir una edu·
cació de qualitat i arrelada 
al territori.
“L’objectiu principal és crear 

“Volem que totes les perso·
nes que formen part de la 
comunitat educativa se sen·
tin valorades, i que puguem 
compartir tot allò que ens fa 
créixer com a municipi des 
de l’educació”.
La Nit de l’Ensenyament 
comptarà amb la participa·
ció de tots els centres edu·
catius del municipi.

correbous. Així mateix, es va 
aprovar la sol·licitud de re·
coneixement com a ciutat 
amiga de la infància, una ini·
ciativa que reflecteix el com·
promís de la Ràpita amb els 
drets dels infants i adoles·
cents.

El consistori va aprovar 
qüestions de seguretat, 
urbanisme, pressupost 

i festes

Per posar
en valor la 
tasca dels 

centres educatius
del municipi
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CONSELL 
COMARCAL
El Ple del Consell Comarcal 
del Baix Ebre va aprovar 
divendres passat la memò-
ria justificativa per posar en 
marxa l’obrador compartit 
a Ebreterra. El president, 
Antoni Gilabert, va destacar 
que es tracta “d’una aposta 
clara per dinamitzar l’eco-
nomia local i crear noves 
oportunitats de negoci al 
món rural”. També es va 
aprovar el conveni amb 
l’Ajuntament de Tortosa 
per garantir l’ús del Servei 
Residencial d’Estada Limi-
tada per a dones víctimes 
de violència masclista i els 
seus fills. 

A més es va aprovar una 
moció conjunta per reclamar 
la continuïtat i ampliació del 
transport terrestre medica-
litzat, així com la millora de 
l’atenció a les emergències 
sanitàries a les Terres de 
l’Ebre. 

Finalment, es va oficialitzar 
la incorporació de Sara Llé-
sera com a nova consellera 
comarcal del grup del PSC.

II CLÀSSICA 
TERRES DE 
L’EBRE 
Roquetes tornarà a ser un 
escenari destacat en aques-
ta prova després d’acollir 
l’any passat la meta al 
Mont Caro. El tret de sorti-
da d’aquesta cita esportiva 
es farà a l’Observatori de 
l’Ebre, un fantàstic encla-
vament perquè els protago-
nistes de la cursa comencin 
a rodar. Es disputarà el 
próxim 21 de juliol, amb la 
participació de 19 equips, 
entre ells el millor del món: 
el UAE Team Emirates.

FESTA “POSA’T LA 
GORRA” 
El pròxim 28 de juny a les 
11h, vine a gaudir de la festa 
solidària “Posa’t la Gorra” 
a les piscines municipals 
de l’Aldea.  Col·labora amb 
AFANOC per ajudar els nens 
i adolescents amb càncer 
comprant la seua gorra 
solidària.
Preu de la gorra: 8 € 

MÉS NOTÍCIESL’AMETLLA DE MAR

tinenta d’alcaldia, Irene Negre, 
i d’Annabel Blanch, regidora 
d’Acció Cultural i Educativa, 
l’han visitat a L’Onada i li han 
fet entrega d’un detall per en·
dolcir·li el dia del seu aniver·
sari.
Per molts anys, senyor Fran·

L’aldeà Francisco Mulet Falcó 
compleix  cent dos anys

El 3 de juny de 1923 naixia el 
senyor Francisco Mulet Falcó. 
Aquesta data, tan important 
per a ell i per a la seva famí·
lia, l’acredita com l’aldeà més 
gran del poble. 
L’alcalde de l’Aldea, Xavi·
er Royo, acompanyat de la 

cisco, per aquests cent dos 
anys plens de vida.

Aquest cap de setmana, 6, 
7 i 8 de juny, se celebrarà 
l’Ametlla Film Fest a l’Amet·
lla de Mar. 
Serà la primera edició d’un 
festival de cinema que pre·
tén promoure i apropar 
l’audiovisual a tot el territori 
amb la projecció d’una vin·
tena de curtmetratges, dues 
pel·lícules, tallers, col·loquis 
i amb l’actriu Carla Quílez 
com a padrina. 
El festival tornarà a conver·
tir la sala SCER de l’Ametlla 
de Mar en un cinema.
La inauguració de l’esdeve·
niment serà avui divendres a 
les 18h amb la presentació 
del festival i posteriorment 
a les 21.30h començarà el 

primer passi amb la projec·
ció de cinc curtmetratges.

L’aldeà més gran
del municipi

El cinema arriba 
a l’Ametlla de Mar amb la 

primera edició de 
l’Ametlla Film Fest

L’Ajuntament  liquida els comptes de 
2024 “baixant l’endeutament 

fins al 108%”
L’equip de govern de l’Ajun·
tament de l’Ametlla de Mar, 
va donar compte en el trans·
curs del ple celebrat la set·
mana passada, del resultat 
de la liquidació dels comp·
tes de 2024, on va deixar 
constància d’una reducció 
important de la ràtio d’en·
deutament.
Segons les xifres facilitades 
per l’equip de govern, for·
mat per Junts i el PSC, la 
liquidació dels comptes de 
2024 “ha donat com a resul·
tat un romanent de treso·
reria i un estalvi net positiu, i 
el que és més important, una 
reducció de la ràtio d’en·
deutament fins al 108,8%, 
una xifra que constata la re·
ducció del deute municipal”, 
la qual, segons l’alcaldessa 
Eva del Amo, “estem molt 
satisfets amb els números 
que surten d’aquesta liqui·
dació, ja que no es donaven 
per sota del 110% des de feia 

quinze anys. Des que vam 
accedir al govern hem estat 
treballant per millorar l’eco·
nomia del municipi amb la 
reducció del deute, millo·
rar els serveis i incremen·
tar les inversions”. A més 
d’aquests resultats, de la li·
quidació “se’n desprèn una 
capacitat de finançament de 
3.620.000 € molt superior a 
la de 2023 i també, que el 
període mitjà de pagament a 

“Des que vam accedir 
al govern hem 

estat treballant per 
millorar l’economia”

proveïdors ha baixat dels 55 
dies de 2023 als 39 dies du·
rant el 2024”.
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ribera/terra alta

Ajuts al comerç, l’artesania i la moda 2025

La Generalitat aposta per la competitivitat del comerç
amb una injecció econòmica de 9,1 M€

Prop d’una setantena de 
projectes de les Terres 

de l’Ebre van rebre ajuts 
el 2024, sobretot per a 
l’obertura, reforma o millora 
d’establiments. 

Nova empenta econòmi·
ca per al comerç, l’artesa·
nia i la moda. El Departa·
ment d’Empresa i Treball 
ha anunciat una nova línia 
d’ajuts dotada amb 9,1 mi·
lions d’euros per a l’any 
2025. Aquesta convocatò·
ria s’emmarca en el Pla de 
Competitivitat, Creixement 
i Innovació 2024·2028, una 
iniciativa estratègica que 
busca enfortir el comerç, 
l’artesania i la moda de Ca·
talunya. El Govern de la Ge·
neralitat va mobilitzar l’any 
passat més de 700.000 eu·
ros en un total de 67 projec·
tes comercials de les Terres 
de l’Ebre, a través del Con·
sorci de Comerç, Artesania i 
Moda (CCAM).

Per programes, la línia amb 
més impacte va ser la des·
tinada a l'obertura, reforma 

i millora d’establiments co·
mercials, incloses les parades 
de mercats municipals (49 
projectes). A més, es van des·
tinar 112.069 euros a 15 inici·
atives vinculades al programa 
de suport a la xarxa associati·
va del comerç, l’artesania i la 
moda.

Pel que fa al pla de subvenci·
ons d’enguany, i com a prin·
cipals novetats, destaca un 
nou programa de suport a la 
digitalització de les empre·
ses, una línia específica per 
a l’obertura de nous establi·
ments comercials i un pro·
grama d’ajuts per a municipis 
petits.

Transformació digital
Aquest nou programa dona 
suport a la incorporació de 
tecnologies digitals en es·
tabliments comercials i pa·
rades de mercat. Inclou ac·
tuacions com la creació de 
webs, l’ús de sistemes de 
gestió (ERP, CRM), la digita·
lització del punt de venda i 
projectes d’estratègia omni·
canal.

Suport als mercats municipals
El pla preveu donar suport a 
les millores en la gestió, di·
namització i infraestructures 
dels mercats sedentaris i no 
sedentaris. Es contemplen 
accions de promoció, serveis 
digitals, formació per a vene·
dors i inversions en accessi·
bilitat, sostenibilitat i eficièn·
cia.

Suport als municipis petits
Amb l’objectiu d’enfortir el 
comerç dels municipis més 
petits i dinamitzar les zo·
nes rurals, el pla inclou un 
programa específic adreçat 
a municipis de menys de 
10.000 habitants. Les sub·
vencions poden arribar als 
20.000 euros per finançar 
obertures de nous establi·

ments, accions de promo·
ció comercial o de suport 
al teixit associatiu. També 
s’hi inclou el foment de 
l’artesania local, la forma·
ció i la sostenibilitat.

Per a més informació 
sobre els ajuts
i la tramitació: 

https://ccam.gencat.cat

El Pla de Competitivitat, 
Creixement i Innovació 
2024·2028 és l’eina es·
tratègica impulsada con·
juntament per la direcció 
general de Comerç i el 
Consorci de Comerç,  Ar·
tesania i Moda per donar 
resposta als reptes actu·
als d’aquests sectors.

El pla posa el focus en la in·
novació, la digitalització, la 
sostenibilitat, la formació i 
l’equilibri territorial, reforçant 
la competitivitat de les em·
preses comercials, artesanes i 
de moda.

En l’àmbit del comerç, la Ge·
neralitat vol actualitzar la nor·

mativa per garantir la igualtat 
de condicions entre ope·
radors i adaptar·la als nous 
hàbits de consum. A més, es 
posaran en marxa programes 
de formació per assegurar el 
relleu generacional i captar 
talent en els perfils més sol·
licitats. També es preveuen 
instruments de finançament 

per enfortir la competitivitat 
empresarial, promoure nous 
models de negoci i integrar el 
comerç en la planificació ur·
bana. Alhora, es vol impulsar 
la digitalització i dinamitzar 
l’activitat econòmica local.

Pel que fa a l’artesania, es 
treballarà per prestigiar el 
sector, fomentar·ne la pro·
fessionalització i afavorir·ne 
la projecció internacional. Es 
prioritzaran accions de for·
mació, sostenibilitat i conne·
xió amb altres sectors pro·
ductius i creatius, així com 
la participació en esdeveni·
ments internacionals de re·
ferència.

En moda, el pla posa el focus 
en consolidar el 080 Barce·
lona Fashion com a pol inter·
nacional del sector i reforçar 
la col·laboració entre empre·
ses i institucions. També es 
volen accelerar projectes in·
novadors, potenciar la fabri·
cació tèxtil a Catalunya i pro·

moure oficis vinculats a la 
sostenibilitat i l’economia 
circular, entre d’altres.

Un pla
a cinc anys

Els ajuts 
s’articulen en

vuit programes 

Oberta la 
convocatòria
 d’ajuts per 

fer créixer les 
empreses de 

comerç, artesania
i moda

Full de ruta del comerç, l’artesania i la moda
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JOAN ALGINET
GERENT DEL GALP MAR DE L’EBRE
“TENIM EL MILLOR MUSCLO DEL MÓN,
D’UNA QUALITAT EXTRAORDINÀRIA”

El musclo de l’Ebre és un 
dels producte estrella de 

la gastronomia ebrenca. La 
seva carn consistent, sabor 
extraordinari i versatilitat a la 
cuina, el converteixen en un 
reclam per als amants dels 
bons aliments.
Convertits en protagonistes de 
l’acte que es va celebrar al mer·
cat d’Amposta, organitzada pel 
GALP i Ferpromodel, l’objectiu és 
promocionar·los dins i fora del 
territori. Joan Alginet és gerent 
del GALP Mar de l’Ebre i explica 
tot el que fa referència a la pro·
moció dels musclos ebrencs en 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Joan, és veritat que el mus-
clo de l’Ebre és el millor del 
món? 
Així és. És un producte d’una 
qualitat extraordinària al que hem 
de donar el seu lloc i el seu valor.
El cap de setmana passada 
vau fer un acte de promoció 
a Amposta. Com va anar?
Molt bé. Va ser un acte que ens 
va fer molta il·lusió organitzar, 
atesa la singularitat del nostre 
Grup d'Acció Local (GALP), en el 
qual l’aqüicultura té molta im·
portància. Vam pensar que era 
molt bona idea promocionar 
el producte a casa nostra, llan·
çant un missatge pel consum de 
peix i de marisc de proximitat als 
nostres mercats municipals, en 
aquest cas, a Amposta.
El consum de musclos de 
l’Ebre té un percentatge molt 
petit. No és estrany, quan 
tractem d’un producte de pro-
ximitat? 
El consum intern és d’un 5%, una 
dada realment baixa. Jo crec que 
tenim un doble factor. El primer 
és que el musclo és un produc·
te de temporada, que només es 
pot consumir quan és temps de 
collita, entre maig i fins a mig ju·
liol. Aquest element condiciona 
que no en tinguem tot l'any a la 
carta dels restaurants. A això es 
suma que potser no som cons·
cients de la riquesa i qualitat del 
nostre producte, cosa que porta 
a la restauració a oferir musclos 
d'altres zones d'Europa i fins i tot 
del món amb menys qualitat que 
el nostre, tot l’any. Jo crec que 

com a consumidors ens hau·
ríem d'habituar a consumir·los 
a la temporada, que és quan el 
producte és extraordinari. I tam·
bé ajudaríem a donar suport als 
nostres productors. Jo crec que, 
com comentava el gerent de la 
Federació de Productors de Mol·
luscs del Delta de l’Ebre (Fepro·
model), a les cartes dels restau·
rants hauria d'haver·hi musclos 
d'altres zones, però això s'hauria 
de fer constar, perquè sovint no 
tenen la mateixa qualitat ni la 
mateixa filosofia.
Parlem-ne. Quina és la filoso-
fia que mou la producció de 
musclo de l’Ebre?
En primer lloc, la producció de 
musclos les fan empreses famili·
ars en un indret tan únic com són 
les badies dels Alfacs i el Fangar. 
Al darrere hi ha sacrifici, treball 
i una feina dura, feta al mar, de 
vegades en condicions difícils. 
A banda, el canvi climàtic, per 
exemple, té efectes importants, 
igual que l'adquisició de la cria, 
que costa molt de trobar. O la 
temperatura de l'aigua de les ba·
dies, que ha produït mortalitat en 
alguna campanya. Tot això acaba 
convertint el nostre  sector aqüí·
cola en molt resilient, capaç de 
sobreviure i de tirar endavant.
La temporada normal del 
musclo és entre maig i juliol 
però, què passa quan la ca-
lor s’avança i al mes de maig 
ja fa calor d’estiu?

Fa 10·15 anys la temporada del 
musclo podia acabar al setem·
bre. Ara, a la segona quinzena 
de juliol, el musclo que trobem 
pels vols de Sant Jaume, ja no és 
del delta de l'Ebre. Això es deu al 
canvi climàtic, que es mota en 
l'augment de la temperatura del 
mar i els altres efectes col·late·
rals com els tancaments de les 
badies, sobretot la del Fangar. 
Quan la badia es tanca, puja la 
temperatura i això provoca la 
mort del musclo en la fase final, 
quan ha agafat totes les propie·
tats. L’efecte del canvi climàtic 
també és evident en la produc·
ció de la cria, i això és un pro·
blema seriós per als productors.
El que proposava el secretari 
general de Pesca, Toni Espa-
nya, de crear una marca que 
englobi tota la producció de 
musclo, és una bona idea?
Sí, és encertada, en el sentit que 
cal ser intel·ligents. Tenim un 
producte d'una qualitat extra·

ordinària que cal treballar co·
mercialment i estratègicament. 
Fepromodel fa molt bona feina 
en aquest sentit, però cal tam·
bé fer passos més enllà. Tenim 
la condició de la poca produc·
ció, uns 3.000 quilos a l’any, i no 
és un gran volum per arribar a 
grans mercats. Per tant, la ma·
jor part del producte es queda a 
Catalunya. Jo crec que aquest 
5% dona instruments al consu·
midor, qui necessita formació i 
informació. Les marques ajuden 
a visibilitzar un producte com el 
musclo, que també té un preu 
molt assumible.
Aquesta qüestió, la del preu, 
també és fonamental...
Sí, és un producte assequible tot 
i ser concret i de temporada. En 
realitat, tan de bo fos molt més 
car, perquè això permetria als 
nostres aqüicultors guanyar·se 
millor la vida. Tot això és el 
que s'ha d'explicar. I també, les 
propietats alimentàries que té 

el musclo, la quantitat de ferro 
que aporta. Crec que s'han de 
fer campanyes perquè tothom 
entengui que consumir pro·
ductes frescos dels mercats és 
una qüestió de militància activa 
que ajuda a la subsistència d'uns 
sectors econòmics vinculats a 
l’aqüicultura, a les barques, que 
generen activitats navals i molt 
de moviment econòmic vincu·
lat a la seva pròpia activitat. Per 
tant, garantim la supervivència 
d'un sector que és important i el 
mitjà de moltes famílies del Del·
ta de l'Ebre.
També hi ha una altra activi-
tat molt important, que és el 
turisme vinculat a la gastro-
nomia, els foodies...
Efectivament. És un reclam tu·
rístic molt important que et 
puguis menjar uns musclos o 
unes ostres dalt d'una batea. 
Crec que és una de les riqueses 
més grans que tenim, un goig, 
un autèntic privilegi. Per tant, sí, 
hem de seguir formant i infor·
mant, apel·lant al sentit comú i 
a la responsabilitat del consu·
midor.
A partir de la presentació 
del cap de setmana passat, 
quin és el següent pas?
Hem de seguir fent passos en·
focats en les necessitats i les 
peticions dels consumidors. 
L'acció que vam fer al mercat 
d'Amposta va ser molt positiva, 
però vam arribar a un nínxol del 
mercat que són les persones 
grans que van al mercat un di·
vendres a les 11 o 12 del migdia. 
Ara hem d'arribar a la resta i per 
tant, els pròxims passos ens han 
de fer arribar a tothom.
El fet que Catalunya sigui 
Regió Mundial de la Gastro-
nomia també ha ajudat a im-
pulsar aquest pas endavant?
Absolutament. I celebrem que la 
Conselleria d'Agricultura, Rama·
deria i Pesca i Alimentació tin·
gui una convocatòria específica 
per ajudar·nos a fer actes com 
aquest, emmarcat en el progra·
ma “12 mesos, 12 paisatges”. El 
maig era el mes del mar. Això 
ens ha ajudat a donar visibilitat al 
producte creant un cert impac·
te i un retorn pels productors de 
musclo del delta de l'Ebre, que 
és el que estem buscant.
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L’Ajuntament espera 
subvencions per 

reformar la sala gran del 
Smartcentre

SANTA BÀRBARA

en el paisatge com a motor 
de l’acció narrativa. Com a 
novetat, enguany es pro·
gramarà una sessió prèvia 
a l’aire lliure el divendres 
6 de juny, a les 22.00h, en 
una pedrera d’Ulldeco·
na, fruit de la col·laboració 
entre Lo Pati, mónFILMAT, 
l’Ajuntament d’Ulldecona i 
el programa de cinema in·
dependent Victòria & Savoy, 
comissariat pel director de 
cinema Manel Raga. ACN

mónFILMAT arriba al 10è 
aniversari, del 12 al 15 de juny

El Festival Internacional de 
Cinema i Paisatge mónFIL·
MAT celebrà aquest any el 
10è aniversari fixant·se en 
el paisatge com a espai de 
trànsit, amb una trentena 
de propostes cinemato·
gràfiques. El festival tindrà 
lloc del 12 al 15 de juny a 
Lo Pati d’Amposta. Durant 
quatre dies, s’hi projectaran 
13 llargmetratges, 13 curt·
metratges i 2 projectes en 
curs, que posaran el focus 

futbolí o esdeveniments 
de futbol base. Enguany, 
la programació aposta per 
una revisió acurada del 
que funciona i del que no, 
per tal de garantir activi-
tats amb més seguiment i 
participació ciutadana i a 
la placeta del carrer de la 
Rosa.

ULLDECONA
Al darrer ple es va donar la 
conformitat i es va infor-
mar favorablement del 
projecte constructiu de la 
variant d’Ulldecona, car-
retera TV-3313. Va ser un 
punt aprovat per unanimi-
tat. Un altra punt també va 
ser aprovat per unanimitat: 
la finalització de la vigèn-
cia del Pla de Sanejament 
Financer, per l'assoliment 
dels objectius previstos. 

Va haver-hi dos plens 
extraordinaris. En el segon, 
demanat a instàncies de 
diversos grups de l’oposició 
(ACT, FP i PP), l’únic punt 
de l’ordre del dia va ser: 
La qualitat i la gestió de 
l’aigua a Ulldecona.

LA SÉNIA
Dissabte passat, dia 31 
de maig, el municipi de la 
Sénia va acollir la XIII Diada 
del Camp d’Aviació, una 
jornada de commemoració 
i memòria històrica que va 
voler fer valdre el patrimo-
ni vinculat al Camp d’Avi-
ació republicà de la Guerra 
Civil espanyola, que va 
albergar la població senien-
ca durant el conflicte bèl·lic. 
L’esdeveniment va ser 
coorganitzat per l’Ajunta-
ment de la Sénia i el Centre 
d’Aviació Històrica Asso-
ciació, i va comptar amb 
el suport d’altres organis-
mes col·laboradors com el 
Memorial Democràtic de la 
Generalitat de Catalunya, 
l’Associació d’Aviadors de 
la República, i diversos 
aeroclubs del país. 

SANTA BÀRBARA
Les Jornades Esportives 
comencen oficialment 
avui divendres 6 de juny, 
i s’allargaran fins al 5 de 
juliol, tot i que ja s’han 
celebrat algunes activitats 
prèvies, com el torneig de 

El passat dimecres 21 de 
maig, el COPATE va iniciar 
les reunions amb els Ajunta·
ments per tal de realitzar els 
estudis d’emplaçament per a 
la instal·lació de carregadors 
de vehicles elèctrics.
Aquest projecte, que s’em·
marca en el Pla per la des·
nuclearització en la transició 
energètica justa i el desen·
volupament socioeconòmic, 
està finançat al 100% per 
la Generalitat de Catalunya 
amb els Fons de Transició 
Nuclear (en endavant FTN) i 
concedit al Consorci de Polí·
tiques Ambientals de les Ter·
res de l’Ebre. Concretament, 
aquesta actuació s’emmarca 

El COPATE inicia el 
desplegament dels Fons de 

Transició Nuclear amb l’estudi 
per instal·lar carregadors de 

vehicles elèctrics
dintre la proposta dels FTN 
anomenada Electromobilitat, 
que consisteix en l’ampliació 
de la xarxa de carregadors 
públics, incorporant 52 no·
ves estacions de càrrega rà·
pida (50 kW o més), una per 
a cada municipi de les Terres 
de l’Ebre. 
La proposta contempla dues 
actuacions, el subministra·
ment i instal·lació d’infraes·
tructura de recàrrega de ve·
hicle elèctric i, en segon lloc, 
l’adquisició del programari de 
control i gestió. 
El cost de les actuacions de 
la subvenció sol·licitada as·
cendeix a un import de 2’7 
milions d’euros. (LPR)

El govern planer espera que 
aviat s’obri una convocatòria 
de subvencions per a edifi·
cis culturals per tal de poder 
executar la reforma del Smar·
tcentre. El projecte de millo·
ra està a punt, però cal finan·
çament extern per afrontar 
una despesa estimada de fins 
a 250.000 euros. Segons ha 
explicat l’alcalde, Antonio 
Ollés Molias, durant l’espai 
“L’alcalde respon” a La Plana 
Ràdio: “El projecte l’hem fet i 

pagat”, ha assegurat el batlle, 
tot recordant que es va ela·
borar en el marc d’una línia 
d’ajuts per a edificis culturals 
convocada l’any passat. Ara, 
però, cal finançament per a 
executar·lo. Segons ha ex·
plicat, la reforma tindria un 
cost estimat d’entre 200.000 
i 250.000 euros: “Natros po·
dem posar una part, però 
interessa que hi hague una 
subvenció al darrere que mos 
done finançament”.

El ple de la Diputació ha 
aprovat un pla econòmic 
i financer que permetrà 
adaptar el límit del creixe·
ment de la despesa de l’ens 
supramunicipal dins el límit 
establert pel Govern espa·
nyol. Aquest límit, el 2024 
va ser d’un 2,6%, i el 2025 
la despesa està fixada en 
el 3,2%. La presidenta de 
la Diputació de Tarragona, 
Noemí Llauradó, ha consi·
derat que “és una paradoxa 
que una administració sense 
deute ni dèficit” com l’ens 
s’hagi de limitar”. La posa·
da en marxa d’aquest pla no 
afecta els projectes previs·
tos al pressupost i es limi·
tarà a congelar una part del 
romanent del 2024, que va 
ascendir fins als 37,8 MEUR. 
Aquest mecanisme serà vi·
gent enguany i el 2026. 
D’altra banda, i entre altres 
punts de l’ordre del dia, el 
ple també ha aprovat una 
proposta de declaració pre·
sentada per Junts, relativa a 
la construcció del magat·
zem temporal a Vandellòs I.

S’aprova un nou 
pla econòmic i 

financer

DIPUTACIÓ

Fins al 15 de juny al Parc del 
Retiro de Madrid, organitzat 
pel Ministeri de Cultura dins 
la Fira del Llibre, s’ha instal·lat 
l’exposició fotogràfica "Itine·
raris Culturals" del Consell 
d’Europa a Espanya. La Ruta 
de l’Olivera és un dels 48 
Itineraris del Consell d’Euro·
pa, i està liderada per la Fun·
dació Rutes de l’Olivera de 
Kalamata (Grècia). L‘Exposi·
ció es troba a l’inici de la Fira 
del Llibre, entrant per la Porta 
de Madrid del Parc del Retiro. 
Hi ha una fotografia de l’Oli·
vera de Sinfo que es troba a 
Traiguera i que ha obtingut el 
Premi a la Millor Olivera Mo·
numental d’Espanya.

Oliveres 
mile·lenàries 
del Territori 

Sénia, a la Fira 
del Llibre de 

Madrid
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L’Ajuntament instal·la 
gairebé 400 mòduls 

fotovoltaics

Móra d’Ebre ha ubicat a les 
teulades de diferents edifi·
cis municipals gairebé 400 
mòduls fotovoltaics amb 
una potència de 178,2 kWp, 
com a part del seu com·
promís amb la sostenibilitat, 
l’estalvi energètic i la llui·
ta contra el canvi climàtic. 
Els projectes s’han acollit al 
programa d’incentius lligats 
a l’autoconsum i l’emmagat·
zematge, amb fonts d’ener·

MÓRA D’EBRE

gia renovable, així com a la 
implantació de sistemes tèr·
mics renovables en el sector 
residencial. 
Els incentius sol·licitats po·
den arribar als 123.859,73 
euros per a l’Ajuntament. Els 
panells per autoconsum per·
metran reduir els consums 
de la Llar de Jubilats, l’escola 
Lluís Viñas i el pavelló Aqua·
mora, i compensar·ne els 
excedents generats. 

El delegat del Govern a Catalunya 
destaca el potencial econòmic 

de la Terra Alta pel seu lideratge 
en energies renovables

El delegat del Govern a Catalunya, 
Carlos Prieto, va aprofitar la seva vi·
sita a la Terra Alta per destacar la im·
portància de la coordinació existent 
entre el Govern Central i la Gene·
ralitat per promoure tant el creixe·
ment econòmic com el desenvolu·
pament social de zones rurals, així 
com per a reequilibrar el territori. 
L’alcalde de la Fatarella, Jordi Rius, 
va exposar el problema que suposa 
la falta de cobertura mòbil en bona 
part del territori municipal. Prieto 
era coneixedor del problema i va 
explicar els passos que estan donant 
les dues administracions, autonò·

mica i central, per a solucionar·lo. 
Durant la visita, també es va parlar 
del potencial que té el territori, i 
especialment de l’atractiu que pot 
suposar per a moltes empreses d’alt 
valor, el que sigui un dels principals 
productors d’energia renovable de 
Catalunya. Els 220 aerogeneradors 
instal·lats a la Terra Alta aporten el 
30% de l’energia eòlica de Catalu·
nya. Cal afegir el que suposarà la 
construcció de la central hidroelèc·
trica reversible, amb una potència 
similar als tres reactors nuclears que 
estan en funcionament a Catalunya. 
(ebredigital.cat)

sionals del sector, amb una 
jornada professional vinícola 
i una altra tècnica centrada 
en comunicació i enoturis-
me, celebrades a una de les 
catedrals del vi que confor-
men el patrimoni de la DO 
Terra Alta: el Celler Coope-
ratiu de Pinell de Brai.

ACCIDENT 
MORTAL A FLIX 
Un home de 69 anys va 
morir, divendres passat a la 
nit, després que el tractor 
que conduïa va bolcar i va 
caure per un talús a Flix. 
Segons van confirmar els 
Mossos d’Esquadra, l’acci-
dent va tenir lloc al camí de 
les Veremusses, pròxim a la 
carretera C-12.

BATEA 
Concert de fi de curs de 
l’Aula de Música, el 13 de 
juny a les 18:30 hores a Sala 
Polivalent. 
Entrada gratuïta i lliure.

MÓRA D’EBRE 
L’alcalde de Móra d’Ebre, 
Rubén Biarnés, ha visitat 
les obres de la llar d’infants 
La Morera, on l’Ajuntament 
està actuant per tal d’ampli-
ar-la i poder donar resposta 
a les famílies que en volen 
fer ús, i que en l’actualitat 
superen l’oferta existent de 
places. Biarnés ha explicat 
que “les obres es tramiten 
de forma urgent per raons 
d’interés públic i preveuen 
una ampliació en planta de 
l’edifici ocupant parcialment 
el pati lateral, per tal de 
permetre la  disposició de 
3 línies educatives i poder 
ampliar el nombre de places 
actuals, passant de 40 
alumnes  a 87”. 

EL PINELL 
La Denominació d’Origen 
Terra Alta va posar punt 
final a la tercera edició de la 
Primavera DO Terra Alta. Ho 
va fer de la mà dels profes-

MÉS NOTÍCIES
EL MUSEU DEL 
FERROCARRIL 
TANCA 
TEMPORADA 
DE VIATGES EN 
LOCOMOTORA A 
VAPOR 
El Museu del Ferrocarril de 
Móra la Nova tanca tempo-
rada de viatges en locomo-
tora a vapor amb prop de 
2.200 visitants en mig any. 
Per celebrar-ho, diumenge 
passat es va programar 
una jornada a bord de la 
màquina Cuco i el vagó Tro, 
els últims trajectes abans 
de l’estiu. Una quarantena 
de visitants van aprofitar 
l’oportunitat per viure l’ex-
periència, un dels atractius 
principals de l’equipament 
cultural. “Tres de cada qua-
tre persones que visiten el 
museu ho fan en un dia que 
hi ha tren de vapor en fun-
cionament”, diu el director, 
Jordi Sasplugas.

MÓRA LA NOVA

terres de l’ebre
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ROQUETES

“Disposarem
d’unes instal·lacions

de primer nivell”

MÉS NOTÍCIES

Roger Aviñó, alcalde de Xer·
ta, acompanyat del sena·
dor d’Esquerra Republicana, 
Jordi Gaseni, s’ha desplaçat 
fins a la seu de la Confede·
ració Hidrogràfica de l’Ebre 
(CHE) per reunir·se amb la 
seva Comissària d’Aigües, Mí 
riam Pardos, amb l’objectiu 
de presentar·li el “projecte 
de consolidació estructural 
i canvi de coberta, del Molí 
de l’Assut”. Una actuació que 
Aviño ha definit com a “ur·
gent i necessària” per rever·
tir l’estat precari que pateix 
aquest molí, exemple d’ar·
quitectura industrial del Re·
naixement, i que es va con·
vertir en central elèctrica. 
Per a poder fer·hi les actua 
cions és necessari un infor·
me d’autorització de la CHE, 
d’aquí desplaçament fins a 
Saragossa.

Xerta presenta 
el projecte per 
consolidar el 
Molí l’Assut

INAUGURADA LA 
CARRETERA QUE 
UNEIX ROQUETES 
I ELS REGUERS
La carretera T-342 que 
uneix Roquetes i els Re-
guers ara és una via molt 
més segura i còmoda per a 
tots els usuaris: vehicles, 
ciclistes i vianants. La 
Diputació de Tarragona ha 
invertit 5M€ en el projec-
te de condicionament de 
gairebé 6,5 quilòmetres 
d’aquesta carretera de 
gran importància per a la 
comarca del Baix Ebre, que 

no només dona accés a 
Roquetes, els Reguers-Tor-
tosa i Alfara de Carles, sinó 
que és la via d’accés al 
Parc Natural dels Ports i al 
Mont Caro. Aquest dissabte 
s’ha celebrat la inaugura-
ció oficial de la carretera, 
amb un acte en què han 
participat la presidenta de 
la Diputació de Tarragona, 
Noemí Llauradó, la dipu-
tada d’Infraestructures al 
Territori, Iris Castell, i els 
alcaldes de Roquetes, Ivan 
Garcia, i de Tortosa, Jordi 
Jordan. Les obres s’han dut 
a terme durant 2 anys. 

Nou estadi de futbol de
gespa artificial

Roquetes tindrà nou estadi 
de futbol de gespa artificial, 
després que el ple de l’Ajun·
tament hagi aprovat per 
unanimitat el projecte, en la 
sessió extraordinària que ha 
tingut lloc aquest dijous. La 
remodelació de la zona es·
portiva municipal serà inte·
gral i sortirà a licitació en les 
propers setmanes, amb un 
pressupost base d’1.204.000 
euros i un termini d’execu·
ció de cinc mesos. Inclourà, 
també, la construcció d’una 
tribuna coberta, entre mol·
tes d’altres millores. La nova 
instal·lació serà plenament 
respectuosa amb el medi 
ambient. El terreny de joc 
mantindrà les dimensions 
actuals, de 96,91 metres de 
llargada i 58,36 metres d’am·
plada, i una superfície total 
de 5.655,66 metres quadrats. 
El rectangle contindrà un 
camp de futbol 11 i dos de 
futbol 7, i es renovaran les 
porteries principals. Tanma·
teix, la banda dels vestidors 
s’unificarà a dues úniques al·

tures, i s’hi instal·laran dues 
graderies modulars on hi ca·
bran 40 persones en cadas·
cuna. El nou estadi de futbol 
de Roquetes comptarà, alho·
ra, amb nou enllumenat de 
tecnologia LED.
A la vegada, es renovaran al 
complet les tanques peri·
metrals del terreny de joc. 
Després de la celebració del 
ple, l’alcalde, Ivan Garcia, ha 
explicat que el consistori té 
“molt avançades i encarri·
lades” les negociacions per 
obtenir el finançament de 
gairebé la totalitat del cost 

d’execució del projecte, a 
través de l’aportació eco·
nòmica d’una administració 
supramunicipal. “Serà una de 
les obres més importants del 
mandat, que resoldrà una de 
les demandes llargament rei·
vindicades al municipi en els
últims anys”, ha manifestat el 
batlle.

des de l’Estat i les elèctriques, 
amb reconversió econòmi·
ca”. El senador republicà ha 
contraposat el model actual, 
“que és vertical, oligopòlic, 
contaminant i controlat per 
unes poques mans privades. 
Cal recuperar la titularitat 
pública de les xarxes de dis·
tribució elèctrica”.

“És necessari el tancament 
progressiu de les nuclears 
i transitar cap a un model 

elèctric de titularitat pública”
Arran del debat generat al 
Senat per una moció on es 
plantejava al Govern repen·
sar  els plans de tancament 
de les nuclears, el senador 
Jordi Gaseni ha deixat clar 
que “les nuclears es tanca·
ran, està planificat i és el que 
toca, de forma progressiva i 
pactada”. A més, ha dema·
nat “alternatives reals” lliga·
des a una “transició energè·
tica justa que no repeteixi 
les errades d’un model que 
ha concentrat el poder i els 
beneficis en mans d’unes po·
ques elèctriques”. Gaseni ha 
advertit al Govern espanyol 
que “tancar una nuclear im·
plica comprometre’s amb el 
poble i territori que l’acull”. I, 
per tant, “cal que hi hagi un 
retorn en forma d’inversió 

El Parlament va aprovar la 
proposta de resolució pre·
sentada per Junts que insta 
el Govern a adoptar mesures 
urgents de suport de l’olivera 
a les Terres de l’Ebre. 
Davant la davallada de la 
producció d’oli d’oliva a Ca·
talunya, “la Cambra va instar 
l’Executiu, per unanimitat i 
gràcies a Junts, a defensar 
públicament aquest producte 

i a donar·li la prioritat estra·
tègica que mereix per pro·
mocionar·lo arreu del món”. 
En aquest sentit, la diputada 
Irene Negre, que va defensar 
aquesta iniciativa en el marc 
de la comissió d’Agricultura, 
Ramaderia, Pesca i Alimenta·
ció, va demanar que el presi·
dent de la Generalitat, Salva·
dor Illa, “defensi l’oli català i 
no el de Jaén”.

Junts impulsa al Parlament 
mesures en suport a les 

collites del sector de l’olivera a 
les Terres de l’Ebre
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27 RAPITENCS PER 
A FITXAR 

Fa molts anys vaig publicar la 
llista de tots els jugadors de 
Tortosa que jugaven en altres 
localitats. Potser si els haguessin 
fitxat avui el Tortosa estaria a 3 
divisió i no hagués hagut de fer 
una fusió amb l’Ebre Escola. Fa 
tres mesos vaig elaborar la llista 
de jugadors que hauria de fitxar 
la Rapitenca, tots de la localitat, i 
estic segur que el 90 % d’afici-
onats rapitencs estaran d’acord 
amb aquesta llista: Andy (Reus), 
Samper (Manresa), Albert Querol 
(Pobla), Pol Rodriguez (Arnedo), 
Mati, Efren, Àlex López, Jordi Gil 
(Ulldecona), Joan Forné (Alcanar),  
Sabater i Tena (Catalonia), Marc 
López (la Sénia), Sergi Gasparin i 
Nacho (Tortosa Ebre), Ivan Paez i 
Felip (la Cava), Bernardo, Cristian 
Adell (Aldeana),  Carlos Gilabert 
(Camarles),  Joel Nicolao (Am-
polla), Edgar (la Cava), Iker Adell 
(Nàstic juv). I la meva secció de 
fitxatges comença un any més, 
els primers ja els tenen a la meva 
secció puntual com sempre.

AMPOSTA, UN 
CRUCIFICAT MÉS 

Cada setmana tenim un escàn-
dol. A l’Amposta li van notificar 
dimarts a les 18 hores que havia 
de jugar dimecres a les 21 h. A 
l’Amposta li van robar el partit 
dissabte. Va caure del play off 
però va frer-ho amb les botes 
posades. Següent campanya 
serà un equip per aspirar a tot. 
A Camarles, La Sénia i ara Am-
posta els han crucificat. Quan un 
mandatari anirà al programa de 
Michel a donar la cara?.

CELMA

MILLORAR ELS 
PLAY-OFF
Esta setmana és d’aquelles 
que podria fer 10 editorials. 
Han hagut esdeveniments 
que així ho comporten. L’eli-
minatòria de l’Amposta contra 
el Cubelles ha estat intensa. 
Però ara no entraré en lamen-
tacions d’unes decisions que, 
baix el meu punt de vista, 
van determinar el partit de 
tornada. Ni lamentaré això ni 
altres qüestions que han pas-
sat. En la represa del partit 
de tornada, el Cubelles, amb 
superioritat numèrica, va ser 
dominador i va tenir 3 opcions 
clares. I als penals, va estar 
més encertat i cal felicitar-lo. 

Al seu dia, vaig ser dels que 
va destacar la decisió d’am-
pliar els play-off d’ascens. Un 
gran encert que mantinc. No 
obstant, crec que estos par-
tits, sobre tot els de tornada, 
i parlo molt en general, del 
nord al sud i del sud i al nord,  
haurien de tenir vigilància, 
hauria d’haver força pública, 
la que es pugue. Així penso 
que guanyarà el futbol i els 
àrbitres, i també parlo en 
general, no es puguen veure 
condicionats perquè són eli-
minatòries amb més ambient 
de l’habitual. 
En qualsevol cas, el futbol 
no va ser just amb l’Ampos-
ta. Però també penso que 
l’Amposta surt reforçat per 
al futur. Amb el cap ben alt i 
sent un orgull per a l’afició per 
haver creat un projecte amb 
molta gent jove, que està ben 
valorat i que ha donat fruits 
molt aviat. 

MICHEL PROMOCIÓ ASCENS A 1A ALFONS ROYO, 
NOU TÈCNIC DEL 
BENICARLÓ
Alfons Royo és el nou tècnic del 
Benicarló. Per tant, una nova 
experiència per al mister cana-
reu, ara en un equip de Primera 
valenciana.    

ASSEMBLEA DEL 
SANTA BÀRBARA
Ahir dijous es va fer l’assemblea 
de socis i com ja se sabia, el 
president Jordi Roda deixa el 
càrrec. Però ja des de fa dies el 
relleu estava enllestit. Xavi Arasa 
és el nou president del Santa 
Bàrbara i ja fa unes setmanes 
que treballa en la gestió de la 
temporada popera per la qual hi 
ha molta il.lusió.  Oliver Serrano 
serà el mister.

ROBERT AVIÑO 
TORNA A LES 
BANQUETES
Robert entrenarà al Xerta, equip 
que també ha sofert canvis 
directius i que acaba una etapa i 
en comença una altra. Informar 
que dissabte dia 21 es farà la pre-
sentació del llibre de la història 
del FC Xerta. 

EL MERCATO, A 
TOTA MARXA
Els equips anuncien moviments 
a les xarxes, principalment reno-
vacions. Celma, en la seua secció, 
planes 19 i 20, ja té el seu mercat 
i va informant de l’actualitat. A 
més, segueix amb l’anàlisi de les 
categories. Esta setmana primera 
part de la segona catalana. 

ASCENS A 
PRIMERA
El Vilaseca va guanyar el 
Cambrils i és l’equip que jugarà 
la final, amb el Cubelles. Un dels 
dos pujarà a 1a. catalana. 

LA PROPERA

Partit de Canal TE: 
Catalònia-Salou
Diumenge  12.30 h i 22.45 h

Minut 91 a CANAL TE
Dilluns i dimarts 

a les 22.30 h

El partit Cubelles·Amposta 
es va suspendre dissabte al 
96 amb l’1·1 (0·0 a l’anada. 
Va ser el partit dels dos gols 
legals anul.lats a l’Amposta 
i d’un penal a Martinez com 
una catedral, que no fou xiu·
lat. Tot va passar a la represa i 
amb el 0·1. El duel es va sus·
pendre al minut 96 després de 
les celebracions de l’empat 
per part d’un conjunt local 
que, amb l’1·1, va recuperar 
vida quan no la tenia perquè 
el conjunt ebrenc, l’Amposta, 
va ser millor en en els minuts 
disputats de la tornada. 
Quedaven dos minuts de la 
segona meitat i es van jugar 
dimecres. Els dos minuts de 
la segona meitat que falta·
ven jugar no van tenir conse·
qüència. Va haver pròrroga. A 
la primera meitat de la pròr·
roga el Cubelles va apretar i 
va fer circular la pilota, apro·
fitant que jugava amb un més. 
Així va generar dues opcions, 
una molt clara en una contra. 
L’Amposta va haver de patir i 
molt. La segona meitat de la 
prórroga ja va ser més trava·
da. L’Amposta, amb inferiori·
tat, va conservar el resultat i 
el Cubelles, més dominador, 
no va poder fabricar ocasions 
excepte una amb una rema·
tada al travesser. Fou el dar·
rer cartutx. Al final, 1·1. En la 
tanda de penals, el Cubelles 
va tenir més encert i es va im·
posar 6·5. Per tant, és l’equip 
que passa a la final, contra el 
Vilaseca. L’Amposta va caure 
amb el cap ben alt. 
Tristor per les decisions de 
dissabte que van privar·li d’ar·

Amb el cap ben alt

ribar a la final. De tot s’aprèn. 
I esta eliminatòria ha estat un 
màster per a un grup de jo·
ves jugadors que han marcat 
una referència i que s’han si·
tuat entre els millors de la ca·
tegoria. Per tant, un projecte 
que es va iniciar l’any passat i 
que esta sent un èxit. L’equip 
ampostí apunta alt. Hi ha pro·
jecció i qualitat. Esta plantilla 
ho ha demostrat. Cal destacar 
també la feina del cos tècnic 
per gestionar la temporada i 
a la directiva per la confiança 
en el projecte, amb un presi·
dent, Carlos Gilabert, que ho 
vertebra tot plegat. Amunt 
Amposta. L’equip mereixia 
més en esta eliminatòria. En 
tot cas, ha engrescat a l’afi·
ció i per tant entra a la histò·
ria del club, havent jugat una 
promoció d’ascens que en el 
global de la primera elimina·
tòria penso que va ser am·
postina, sobre per la tornada, 
fins que es va suspendre. En la 
prórroga, amb un més, cal dir 
que el Cubelles va saber ge·
nerar i va tenir més opcions. 
I els penals van decidir. Va fer 
els seus mérits.

Dimecres es va 
disputar la represa del 

partit 
Cubelles-Amposta (1-1). 

No van haver 
novetats a la pròrroga. 
Als penals el Cubelles 
va estar més encertat.
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L’Olimpic puja de categoria en guanyar 
el Corbera en la darrera jornada (2-0)

L’Olimpic es va imposar 2·0 
al Corbera en el darrer partit 
del play off d’ascens a Terce·
ra. El Godall ja es coneixia que 
era el campió i faltava decidir 
una plaça. Hi havia dos aspi·
rants: l’Olímpic, que havia de 
guanyar, i el Corbera que amb 
l’empat ascendia. Ple de gom 
a gom i gent que es va que·
dar fora sense poder entrar 
perquè s’havia superat l’afo·
rament permès per seguretat. 
Partit igualat, amb moments 
pels dos equips i poques op·
cions clares a la primera mei·
tat. A la represa, amb els mi·
nuts, el partit es va trencar. 
L’Olimpic va tenir dues situa·
cions per marcar i el Corbe·
ra, amb els minuts, va trobar 

La Sénia-Catllar:
“Que no torni a passar”

La setmana passada ja vam 
informar que s’havien jugat 
els 11 minuts entre la Sénia i 
el Catllar, una vegada la lliga 
a Primera catalana havia aca·
bat. El resultat no es va moure 
(1·2) però la reivindicació del 
tècnic visitant, Raul Salguero 
era clara: “vam passar uns dies 
complicats perquè ja havíem 
celebrat la permanència i ens 
van trobar en què havíem de 
jugar uns minuts a la Sénia. 
La veritat és que va ser un ne·
guit i l’únic que demanem  és 

que una situació així no torni 
a passar. Ja havíem tancat la 
temporada i ens havíem aco·
miadat. I vam haver de quedar 
per anar a la Sénia, on vam vi·
atjar amb només 11 jugadors”. 
El tècnic continuarà a l’equip 
tarragoní, la temporada pro·
pera a la primera catalana. 
Recordar que, en la represa 
del partit, un gol de la Sénia 
hagués comportat descens 
del Catllar i llavors s’hagués 
salvat la Canonja. Però l’1·2 no 
es va moure.

Demà, a la Santa Creu 
de Jesús, contra el Salou 

(18h), partit d’anada

El Catalònia va guanyar l’Al·
coletge (3·1) en el partit de 
tornada de la primera elimi·
natòria de la promoció d’as·
cens a Segona catalana. A 
l’anada, 2·2. Per tant, el Cata 
que passa a la següent ron·
da. Jugarà el partit d’anada 
de la segona i definitiva eli·
minatòria demà dissabte (18 
h) a la Santa Creu de Jesús, a 
les 18 hores, contra el Salou. 
El cap de setmana següent, 
el partit decisiu serà al camp 
salouenc. 
Del partit de tornada con·
tra l’Alcoletge cal dir que va 
ser molt competit. El Cata 
va començar bé i va generar 
però van ser els lleidatans 
els que van avançar·se amb 
el 0·1. La clau fou que abans 
del descans els jesusencs 
van empatar arran dels grans 
gols de Pepe i de Robert. A la 
represa, el Catalònia va per·
donar encarrilar la confron·
tació i l’eliminatòria; va tenir 
nombroses opcions però va 
faltar contundència. No va 
arribar el 3·1 i els visitants 
van crear un parell de situa·
cions per empatar. El Cata es 

El Catalònia supera l’Alcoletge i 
disputarà la final del play-off (3-1)

espais i va generar diverses 
situacions. El partit arribava al 
seu final i l’Olimpic va arriscar 
al màxim. Al 85, una falta lateral 
amb pilota penjada a l’àrea vi·
sitant, al segon pal, va suposar 
un penal. Una decisió errònia 
del col.legiat perquè les mans 
van ser del jugador local. Adri·
an va transformar el penal. Els 
corberans van protestar molt la 
decisió. Amb el partit totalment 
trencat, els locals van fer una 
primera contra amb possibili·

PROMOCIÓ ASCENS A SEGONA

tats i al final en van crear una 
altra que va acabar amb el 2·0. 
Bogeria i celebració per part 
de l’Olímpic que torna a Ter·
cera catalana. El Corbera, que 
va fer un bon partit, es torna 
a quedar en portes.  La indig·
nació visitant va ser manifesta 
considerant que l’àrbitre havia 
determinat un ascens de ca·
tegoria. Els locals defensaven 
els seus mèrits durant la lliga, el 
play off i el darrer partit. Els dos 
entrenadors van estar a Minut 

va quedar amb 10 i va haver 
de patir fins que Pep va sen·
tenciar amb el 3·1. 
El mister Dani Fernández 
destacava a l’afició que “una 
vegada més ens va fer cos·
tat donant molt de suport. 
També destacar l’equip per 
la capacitat que va tenir per 
remuntar i el treball de la se·
gona meitat quan van haver 
opcions per poder decidir 

abans. Per això i en 10 els 
darrers minuts, vam patir fins 
que Pep va marcar el 3·1”. 
El Catalònia en 16 partits a 
casa, segueix sense perdre.
Foto: Facebook Catalònia

ASCENS A TERCERA

Dimarts passat, a Minut 91, 
a Canal Terres de l’Ebre, van 
estar Edu Albacar (director 
esportiu de Futbol Formatiu) i 
Juanpe (coordinador del Ro·
quetenc). Vam veure un ampli 
reportatge del duel a l’Ampo·
lla, amb els gols. 

Diumenge passat, a l’Am·
polla, es va disputar el partit 
d’anada de la final en cate·
goria cadet. Futbol Formatiu 
Terres de l’Ebre i Roquetenc 
van empatar 1·1. La resolució 
serà demà dissabte al muni·
cipal roquetero, en el darrer 
partit sobra el camp de gespa 
natural (18.30 h). D’entrada, 
el campió puja a Preferent, 
però en esta ocasió, pel des·
doblament d’edats, hi puja·
ran els dos equips, Formatiu i 
Roquetenc, a més d’un cadet 
del Tortosa. Per tant, la tem·
porada vinent hi haurà quatre 
equips ebrencs a la categoria. 

Final cadet, partit d’anada:
Futbol Formatiu-Roquetenc (1-1)

91 dilluns. Aqui teniu enllaç del 
video: https://youtu.be/3·t3ls·

JWUCc
Foto: Facebook Olimpic

Demà dissabte es 
disputa la tornada, a 
Roquetes (18.30 h).

Els dos equips acabaran 
pujant a Preferent 

Molt malestar a Corbera pel penal que va 
significar l’1-0 al 85: “va ser un robo”

L’Olimpic havia de guanyar.
El Corbera pujava amb l’empat
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Sergi Bel, capità i jugador bitemero del Remolins 
Bítem, ha decidit penjar les botes.

LES BANQUETES 25/26

LES BANQUETES 25/26

COMIATS DE JUGADORS BY JOAQUIN CELMA

Comiat de 3 jugadors que portaven 15 anys seguits 
al Xerta: Àngel, Jordi i Gaspar.

XAVI VILAGUT?
ÀLEX GONZALEZ

MARÇAL MASIP
SALGUERO /MARC 
JORDI FABREGAT
AGUSTIN ISABEL

ÀLEX GALLEGO
FERRAN SIMÓ
IVAN ROMEU
JESÚS BENITO

ADRIAN PUERTO

TEIXIDÓ
ALBERT BEL

QUIQUE TEJERO 
ADRIAN GONÇALVES

GREGORIO NAVAS
CARDONA

ÒSCAR LAHOZ
GERARD CAPERA

HANS

JORDI CASTELLVI
LLUÍS FORNÉS

MARC BEL

DANI FERNÁNDEZ
PAU ALEGRIA

CRISTIAN TORTA
AMBRÓS

DAVID CID/ÀLEX
JOAN M VILAPLANA
MARIO JAVALOYES
OLIVER SERRANO

SISCO

SERGI QUINTANA

FRANCESC SARROCA

LLIGA ELIT
POBLA M

VALLS

1A CATALANA
RAPITENCA

ASCÓ
EL CATLLAR

TORTOSA EBRE
CAMP JOLIU

2A CATALANA
ALDEANA
AMPOSTA

CAMARLES
CAMBRILS
CANONJA
CUBELLES
LA CAVA
LA SÉNIA

MONTBLANC
POBLA B

REMOLINS BITEM
TORREFORTA
ULLDECONA

VILASECA

3A CATALANA
AMETLLA
AMPOLLA

AMPOSTA B
CAMARLES B

FLIX
GANDESA
GODALL

GINESTAR
 CATALÒNIA

JESÚS I MARIA
MASDENVERGE

MÓRA NOVA
PERELLÓ
PINELL

ROQUETENC
S. BÀRBARA

ALCANAR
ALDOVER

AMETLLA B
ASCÓ B

BENISSANET

ÒSCAR RUMENSE

SERGI MANERO

CARLES BELTRAN
BALTASAR CAPERA

MANU QUIRÓS
FÉLIX GÓMEZ

IAN TOMÀS
IGNASI MAURI

JORDI OCAÑA
ROBERT AVINYÓ

CAMPREDÓ
CORBERA

HORTA
CATALÒNIA B

JESÚS I MARIA B
LA CAVA B

LA FATARELLA
LA SÉNIA B

OLIMPIC
RAPITENCA B
SANT JAUME 

TIVENYS
TORRE ESPANYOL

TORTOSA B
XERTA

ULLDECONA B

· Un president d’un club de 
tercera catalana està molt 
dolgut amb el seu exentrena·
sor perquè li està tocant di·
versos jugadors, sabent que 
estan a punt de renovar
· Aquesta és la temporada 
d’atracaments per al fut·
bol ebrenc, contra La Sénia, 
Camarles i aquesta setmana 
suma i segueix: l’Amposta a 
Cubelles. Jo crec que els que 
dirigeixin el sistema arbitral 
queden ben retratats. Tenim 
el VAR de Michel amb el Mi·
nut 91 per demostrar la pitjor 
temporada de la història dels 
àrbitres.
· Segueixen els canvis a les 
directives: Ametlla, Santa 
Bàrbara, Camarles, Rapiten·
ca, Olimpic i aquesta set·
mana també a Xerta. Surten 
directius sota les pedres al 
futbol ebrenc. Lucas Sanz 
podria ser el nou president 
de l’Olimpic, va ser jugador 
i el seu pare va estar·hi molt 
vinculat.
· Ara ja es pot comptar: Al·
bert Bel, mister de La Sénia, 
va presentar la seva dimissió, 
faltant cinc jornades, per si el 
club necessitava un canvi per 
mantenir la categoria. La di·
rectiva li va dir: “No acceptem 
la teva dimissió; al contrari si 
vols et renovem ara mateix“. 
La renovació, des de llavors, 
ha trigat 55 dies i Albert va 
rebre missatges per tots els 
costats fins que ha renovat“.
· Després de tres campanyes 
l’Olímpic de Móra recupera la 
tercera catalana. Gran treball 
d’Òscar Lahoz que em va dir 
només acabar la temporada 
passada que l’endemà co·
mençava a dissenyar l’equip 
per buscar l’ascens a 3a ca·
talana i així ha estat. I molt 
ànim per al Corbera. L’àrbitre 
va xiular un penal que no era i 
fou l’1·0 al 85. Els errors i en·
certs existeixen.
· Tortosa Ebre i Rapitenca, es 
van carregar als filials, però 
ara tenen en estudi recupe·
rar·los. Però ho tornaran a fer 
i els asseguro, com ja han fet 
moltes vegades, que en els 
propers anys se’ls tornaran 
carregar. El desaparegut CD 
Tortosa té un record Guines: 
gairebé 40 anys sense filial.
· ¿Serà calenta, espessa o di·
vertida l’assemblea de la Ra·
pitenca aquest any quan Fer·
nando farà balanç i comiat?.

· Com vaig dir la setmana pas·
sada, els camins del senyor 
sempre es troben. Camarero 
vol sumar i vol fitxar a Balart 
per participar en metodologia 
però no s’incorporarà
· Un jugador, Marc López, que 
ha estat dels millors a la Sénia 
i va fer un comunicat preciós 
a Facebook del que ha ex·
perimentat aquest any i com 
ell diu: “la Sénia m’ha donat 
molt a nivell personal”. Va te·
nir 5 ofertes i les 5 les rebuig. 
Seguirà.
· Pau Alegria va estar molts 
anys al Catalònia, al filial i al 
primer equip. Porta el club 
al cor, aquesta setmana va 
ser un aficionat més a la Sant 
Creu.
· El Vilaseca fa dos anys va ser 
el meu màxim favorit per a 
l’ascens però se li va Escapar. 
Enguany aquest el vaig tornar 
a posar a les travesses que era 
candidat i està a dos partits de 
l’ascens.
· Sergi Bel se retira, un gran 
capità a Bítem. Federat des 
de 2003, 11 anys amb el Re·
molins Bítem, 2 al Tortosa i 2 
a La Cava. Un puntal a l’equip 
en tots els aspecte, però hi ha 
motius personals que són pri·
oritaris.
·  Sergio Ruiz ha estat a 
l’agenda de diversos equips 
de tercera catalana. Potser 
seguirà a al Tortosa.
· Pot ser dels jugadors amb 
més punt d’honor del futbol 
ebrenc, el seu nom és Albert 
Torres que aquest any es re·
tira; ja ho va fer l’any passat 
però va tornar. Només té 43 
anys, des de 1999 amb el pri·
mer equip, 26 anys al club i 
més de 500 partits
· El faldut Ruben Subirats ha 
fet història amb el Rosell, va 
quedar segon i fa la promo·
ció amb el Bocairent. Dos ex 
seniencs que triomfen, Ivan 
Capitan màxim artiller a Ro·
sell amb 20 dianes i Joan Za·
ragoza a Godall.
· Hi ha més d’un equip que 
necessita neteja de vaques 
sagrades i jugadors que es 
cuiden molt poc.
· Les 4 eliminatòries del play 
off de 2a i 3a catalana per mi 
són una barbaritat, mentre 
tots els equips estan planifi·
cant la següent temporada 
els que juguen el play off no 
saben en quina categoria es·
taran.

Peke, Arnau, Rafa llop, Cuenca i Genis possibles 
fitxatges del Tortosa Ebre.
Oliver Serrano va estar a l’agenda de tres equips i 
un de 2a Catalana. Va fitxar pel Santa Bàrbara.
Baixes a Ulldecona: el màxim golejador Tortaja·
da, que va marcar 18 gols, i vol provar en altres 
Equips. Però continuarà jugant al pàdel amb Car·
dona el seu exmister. 
Sancho i Nacho que van causar baixa del Tortosa 
Ebre tenen moltes ofertes. Marc Aspa té oferta de 
l’Amposta i Rapitenca. Valcàrcel podria seguir al 
Remolins·Bitem; ha tingut altres ofertes. A Ullde·
cona volen fer un equip de campanetes, es prepa·
ren dos fitxatges top. 
El Roquetenc és el primer equip ebrenc que ja ha 
tancat la plantilla per a la temporada vinent. Any 
passat més del mateix, per això va fer una campa·
nya de cine. A l’Ametlla hi haurà molta renovació 
de l’equip i nou mister que ja està elegit. La baixa 
més important de l’Ascó és la del golejador Au·
matell que va marcar 12 gols la temporada pas·
sada. Kader primer fitxatge top de La Cava i Ion 
del Tortosa Ebre a la Rapitenca. Les baixes de la 
Rapitenca seran Arnau, Dani, Jose Guerra, Murillo, 
Carlos, Peque, Forés, Moha i Yanik. Hi ha dubtes 
si seguiran Gerard i Pachu. Chimeno i alguns ju·
gadors deixaran el Perelló. La destinació podria 
ser Santa Bàrbara.  Victor Garrido té ofertes de 3a 
catalana. Ródenas podria seguir al Santa Bàrbara.
Quina mania d’alguns entrenadors o secretaris 
tècnics de citar·se amb jugadors a l’Hotel Corona, 
allí Michel els té tots fitxats, els veu des de la seva 
finestra. El mercat en un mes estarà gairebé tan·
cat, ja no quedaran jugadors top per fitxar.

www.mesebre.cat

TOP SECRET

MERCAT
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SEGONA CATALANA BY JOAQUIN CELMA

Celebracions d'una victòria del CF Amposta al vestidor.

UE Aldeana.Formació del CF Ulldecona.

CF Gandesa.Formació del Jesús i Maria.

CAMP JOLIU I VILASECA, MÀXIMS FAVORITS
PODEN DESCENDIR DOS EQUIPS EBRENCS

ELS EQUIPS DE BARCELONA I TARRAGONA TENEN
AVANTATGE ESTA TEMPORADA 

UN EQUIP EBRENC POT ENTRAR AL PLAY OFF

ELS MEUS PRONÓSTICS

CANDIDATS A L’ASCENS: VILASECA I CAN JOLIU
UN DELS 3 PODRIA ENTRAR AL PLAY OFF: 

J I MARIA, ULLDECONA O POBLA MAFUMET

UN DELS DOS FARÀ MILLOR TEMPORADA QUE LA 
PASSADA: R BÍTEM O CAMBRILS U

D’EQUIPS DE BARCELONA, SOL UN ENTRARÀ
 AL PLAY-OFF: GAVÀ, S. GAVÀ I VISTA ALEGRE

INCÒGNITES: AMPOSTA, RODA BERÀ, GANDESA, 
ALDEANA, CUBELLES I MORELL

34
31
28
25
24
34
24
23
21
21
20
18
16
16
10
0

CUBELLES
VILASECA

REMOLINS BITEM
AMPOSTA

RODA DE BARA
CAMP JOLIU
ULLDECONA

CAMBRILS UNIO
SPR GAVA

POBLA 
ALDEANA

JESÚS I MARIA
GAVÀ

VISTA ALEGRE
GANDESA
MORELL

CAM JOLIU
GAVÀ

ALDEANA
CAMBRILS UNIÓ

VILASECA
AMPOSTA

RODA DE BARÀ
CUBELLES

REMOLINS BITEM
POBLA B
SP GAVÀ

ULLDECONA
VISTA ALEGRE
JESÚS I MARIA

GANDESA 
MORELL

39
31
29
28
27
27
27
23
21
21
21
17
14
11
5
3

L’EQUIP DE 2A CATALANA

JOSEP
(Gandesa)

GARCIN
(Amposta)

SALVA BES
(J. I Maria)

GUMIEL
(Gandesa)

MARC BERNARDO
(Aldeana)

TORTAJADA
(Ulldecona)

INIESTA
(Rem Bítem)

VALCÀRCEL
(R Bítem)

JONATAN
(Aldeana)

PERE ESTELLÉ
(Ulldecona)

ADRIÀ CALLEJA
(Amposta)

JOAN MARTÍNEZ 
(Amposta)

MARC MASDEU
(J i Maria)

ENTRENADORS:
FERRAN SIMÓ (AMPOSTA)

ADRIAN (REM BÍTEM)

APOSTAS DE PRETEMPORADA
PLANA 20 · MÉS EBRE · 20 DE SETEMBRE · 2024 SERGI AURÉ

(Aldeana)

PUNTS PRIMERA VOLTA PUNTS SEGONA VOLTA

UD Remolins Bítem.
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escolar de la Ribera d’Ebre i 
en la territorial de les Terres 
de l’Ebre.

Finals Nacionals de Catalunya en 
categoria benjamí

El passat dissabte, l’equip 
benjamí es va desplaçar al 
Vendrell per disputar les Fi·
nals Nacionals de Catalunya 
futbol 7, després d’haver·se 
classificat com a primers del 
Montsià en la trobada de les 
Finals Territorials.
El primer partit el van jugar 
contra el Catllar, equip clas·
sificat del Tarragonès, i van 
aconseguir una contundent 
victòria per 0·8. En el se·
gon partit també van obtenir 

L’Ajuntament de Tortosa construirà 
la nova pista d’atletisme amb 

una subvenció d’1,7 milions de la 
Generalitat

L’Ajuntament de Torto·
sa construirà la nova pista 
d’atletisme en uns terrenys 
del poble de Jesús, gràcies 
a una subvenció d’1,7 mi·
lions d’euros de la Gene·
ralitat. Així ho ha anunciat 
l’alcalde, Jordi Jordan, qui 
ha comparegut al costat 
del segon tinent d’alcaldia 
i regidor d’Esports, Víctor 
Grau. La pista d’atletisme 
serà reglamentària i tindrà 
vuit carrils. També hi haurà 
una pèrgola, vestuaris i una 

sala polivalent, així com 
una petita graderia i una 
zona arbrada.
La nova pista d’atletisme 
estarà situada al poble de 
Jesús, just al costat de les 
actuals instal·lacions del 
WIN Jesús.

Un total de
51 equips i prop de
500 participants

La Platja de les Avellanes de 
l’Ampolla va acollir dissab·
te 31 de maig el XIV Torneig 
d’Handbol Platja, una jorna·
da esportiva que va esdeve·
nir tot un èxit tant en parti·
cipació com en convivència. 
Organitzat pel Centre d’Es·
ports Tortosa, l’Ajuntament 
de l’Ampolla i el Consell Es·
portiu del Baix Ebre, el tor·
neig va reunir un total de 51 
equips i prop de 500 parti·
cipants, consolidant·se com 
una de les cites esportives 
més destacades del territori 
en aquesta modalitat.
Al matí, es van disputar 22 
partits entre les categories 
prebenjamí, benjamí, aleví i 
infantil. A la tarda, va ser el 
torn dels equips cadets, juve·
nils i sèniors, amb 29 partits 
més, tant en categoria mas·
culina com femenina.
La jornada es va desenvolu·
par de 9.30 h a 20.30 h, amb 
una pausa per dinar entre les 

Èxit de participació en el XIV Torneig 
d’Handbol Platja

el triomf, aquest cop davant 
el Torrelles del Baix Penedès, 
amb un resultat de 6·1, fet que 
els donava accés a la final.
La final es va jugar contra l’Ar·
nes, equip de la Terra Alta. Va 
ser un partit disputat, que fi·

L’AMPOLLA

nalment, es va decidir per 
4·2 per als terraltins. Tot i 
això, el Masdenverge es va 
proclamar 4t de Catalunya, ja 
que aquesta era la fase plata 
de les finals. Des de l’Ajun·
tament de Masdenverge han 
manifestat que “estem molt 
orgullosos com a poble. 
Moltes felicitats a les famílies 
i als entrenadors per la seva 
dedicació i suport”.
Per a l’Arnes va ser un triomf 
molt valorat. 

13 h i les 16.30 h.
Més enllà dels resultats es·
portius, l’edició d’enguany es 
va caracteritzar per un ambi·
ent lúdic i familiar, amb una 
clara aposta per l’oci, el bon 
ambient i la diversió per so·
bre de la competitivitat. Amb 
aquesta nova edició, el tor·
neig continua creixent i re·

L’Escola les Eres de Rasque·
ra, poble de menys de 800 
habitants, ha fet història 
aquest dissabte passat que·
dant segon classificat de 
Catalunya en els campionats 
escolars de futbol sala en 
categoria aleví, només su·
perats per l’Escola Barça. Els 
de Rasquera van ser els pri·
mers classificats en la lliga 

forçant els valors de l’esport 
de base i la convivència a la 
costa ebrenca.

L’Escola les Eres de 
Rasquera fa història en els 

campionats escolars de 
futbol sala

En uns terrenys de 
gairebé 44.000 metres 

quadrats de Jesús 

La final va ser 
Arnes-Masdenverge

Segon classificat de 
Catalunya en els 

campionats escolars de 
futbol sala en categoria 

aleví
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conill de la cassola i
reserva'ls.
- A la mateixa cassola, afegeix 
més oli si és necessari, i afegeix 
la ceba picada. Sofregeix-
la fins que estigui tendra i dau-
rada.
- A continuació, afegeix els 
grans d'all picats i sofregeix-los 
durant uns minuts fins que
s'evaporin els seus aromes.
- Afegeix els tomàquets triturats 
i cuina'ls fins que la salsa s'hagi 
reduït i hagi agafat un
color més fosc.
- Torna a posar els trossos de 
conill a la cassola i afegeix el vi 
blanc. Deixa bullir durant
uns minuts perquè l'alcohol 

s'evapori.
- Afegeix la branca de romaní 
i la fulla de llorer a la cassola. 
Redueix el foc a baix,
cobreix la cassola i deixa cui-
nar el conill a foc lent durant 
uns 30-40 minuts, fins que es-
tigui ben tendre. Recorda re-
menar de tant en tant i afegir 
una mica d'aigua si la salsa es 
torna massa espessa.
- Abans de servir, verifica el 
sabor i ajusta-ho amb sal i 
pebre al gust.
- Serveix el conill a l'all ca-
lent, decorat amb unes fulles 
de romaní fresc, i acompa-
nyat de
pa o patates si ho desitges.

INGREDIENTS:

• 1 conill tallat en trossos
• 6 grans d'all picats
• 1 ceba mitjana picada
• 2 tomàquets madurs triturats
• 1 branca de romaní
• 1 fulla de llorer
• 200 ml de vi blanc
• Oli d'oliva extra verge
• Sal i pebre al gust

PREPARACIÓ:
- Escalfa una cassola gran amb 
un raig d'oli d'oliva a foc mit-
jà-alt.
- Quan l'oli estigui calent, afe-
geix els trossos de conill i so-
fregeix-los bé per tots els
costats fins que estiguin ben 
daurats. Retira els trossos de 

CONILL  
AMB ALLS
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

I M M O B I L I À R I A

capricorn
22/12 al 20/01

Una persona et vol 
confondre i pots 
ser víctima d’una 
manipulació. Escolta 
la intuïció per saber 
de qui et pots fiar. 
Fas diverses gestions 
de tipus legal/admi-
nistratiu.

aquari
21/01 al 19/02

Final d’etapa en una 
activitat, com una 
formació, pràctica 
esportiva o artística. 
Vols estar a gust a 
casa i si tens pro-
blemes de sorolls o 
d’altre tipus, hi poses 
solució.

sagitari
23/11 al 21/12

Et convé conservar 
la calma i mante-
nir-te en silenci per 
observar bé el que 
està passant al teu 
voltant. Si tens algun 
problema, reps l’aju-
da d’una persona de 
la família.

escorpí
24/10 al 22/11

Si arrossegues al-
guns assumptes i no 
pares de pensar-hi, 
entres en una etapa 
de més claredat i fas 
gestions favorables. 
Amb Venus a Casa 
VII continua la bona 
ratxa amorosa.

balança
24/09 al 23/10

Es desencalla algun 
assumpte vinculat al 
sector professional i 
les coses comencen 
a moure’s. Si tens 
parella, viviu un 
moment emocional-
ment intens que pot 
portar canvis.

àries
21/03 al 20/04

Amb Mercuri a Casa 
IV tens amb Saturn/
Neptú, és temps 
d’acceptar que no 
pots canviar algunes 
coses del sector fa-
miliar. Els amics són 
un bon suport i una 
font de diversió.

cranc
22/06 al 23/07

La Lluna arriba al ple-
niluni transitant per 
Casa VI i pots estar 
especialment sensi-
ble al sector laboral. 
Amb Venus a Casa 
XI vas aclarint alguns 
dubtes respecte al 
futur.

verge
24/08 al 23/09

Mercuri tocant a 
Júpiter facilita el bon 
humor i si havies 
perdut l’esperança, 
la vas recuperant. 
Algun entrebanc 
el treu el son i saps 
que no pararàs fins a 
resoldre-ho.

taure
21/04 al 21/05

Millora de l’aspecte 
físic i possibilitat 
de començar una 
història d’amor. 
L’aspecte de Venus 
amb Plutó adverteix 
que pots viure una 
obsessió o voler 
venjar-te d’algú.

peixos
20/02 al 20/03

En l'àmbit laboral 
pots viure una situa-
ció en què ningú vol 
cedir i hauràs de ser 
estoic per no caure 
en provocacions. 
Trobes moments per 
a relaxar-te i descon-
nectar.

lleó
24/07 al 23/08

Surt el teu costat 
més justicier i 
comences a defensar 
algunes causes. 
Possible atracció 
amb una persona 
del cercle d’amistats, 
però per alguna raó 
no passa d’aquí.

bessons
02/05 al 21/06

Tendència a estirar 
més el braç que la 
màniga i a no contro-
lar les despeses. Pots 
conèixer persones 
que venen d’altres 
països o que per 
algun motiu són 
diferents de tu.
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M. TERESA SOLSONA
ALCALDESSA DE SANT JAUME D'ENVEJA
“LA NOSTRA RIQUESA SÓN LES PERSONES”

Just a la vora de la 
desembocadura del riu i 

assentada en el marc del Parc 
Natural del Delta de l’Ebre hi 
ha Sant Jaume d’Enveja, una 
població que té el riu com a 
eix vertebrador, no només de 
la seva història, sinó de la seva 
vida, avui i sempre.

M. Teresa Solsona és l’alcaldessa 
de Sant Jaume d’Enveja i expli·
ca com ha anat la primera mei·
tat del mandat municipal i quins 
projectes té per a la seva pobla·
ció, en aquesta entrevista en ex·
clusiva per al Diari Més Ebre.

Alcaldessa, quina valoració 
fas del desenvolupament del 
mandat, ara que hem arribat 
just a l’equador? 
Doncs la veritat és que estem 
ben contents. L’equip de govern 
hem sortit de diferents partits i 
estem en coalició. Hem creat un 
equip de govern molt unit i tre·
ballador que, de moment, penso 
que fa molta feina en positiu. És 
una bona notícia que puguem 
avançar tots alhora.
Quins projectes importants 
portàveu per Sant Jaume 
en el programa electoral?
Portàvem projectes innovadors 
per renovar la imatge del poble, 
perquè teníem la sensació de 
que ens vèiem endarrerits res·
pecte les poblacions del costat, 
i volíem que la nostra vila fes un 
pas endavant important. Crec 
que poc a poc ho estem acon·
seguint.
Per exemple, alcaldessa?
En l'urbanisme hem canviat la 
direcció del carrer Major perquè 
la gent passi pel poble, amb la 
idea que aquesta acció refor·
ci els comerços, perquè els que 
venien de Deltebre podien anar 
per fora, i ara en canvi, tenen 
l’opció de passar per Sant Jau·
me. També hem acondicionat les 
dues entrades del poble per fer·
les més atractives, posant color i 
el nostre escut. Ha quedat molt 
bonic. A banda, hem impulsat la 
millora de carrers com l’Avingu·
da Catalunya, per ajudar a la mo·
bilitat urbana. També hem finalit·
zat projectes com la col·locació 
d’una antena de cobertura mòbil 
per millorar la connexió i la co·

municació. I en aquesta línia, a 
Sant Jaume tenim el primer cas 
d’èxit del rellotge de teleassis·
tència que comunica les perso·
nes grans del municipi amb els 
seus familiars i cuidadors. Pensat 
per a la gent gran que viu sola, 
aquest rellotge avisa de les pul·
sacions, del moviment, de les 
constants vitals, de tot. I el bo 
que té és que el malalt no ha de 
fer res, sinó que és la persona 
cuidadora o el familiar qui rep 
la informació. És una idea pro·
posada pel regidor de Serveis 
Socials que ha tingut molt d'èxit. 
La veritat és que estem contents 
amb accions com aquesta.
El pressupost municipal sem-
pre marca el volum i impor-
tància de les actuacions als 
pobles, i a més, a Sant Jau-
me teniu pressupostos par-
ticipatius. Com ha anat l’ex-
periència?
Doncs molt bé. Gràcies a 
aquests pressupostos vam cons·
truir una reproducció del far de 
Buda, símbol històric del delta 
de l’Ebre, que ja està instal·lat al 
nostre poble. En la convocatòria 
anterior vam tenir 3 propostes, 
i en aquesta ocasió han entrat 
14 propostes diferents, que es·
tudiarem, i a les que destinarem 
24.000€ del pressupost. Ens re·
unirem per estudiar aquestes 
propostes i després, la gent que 
voti la que cregui més adequada 
i interessant.
Ara que ja hem arribat a la 
meitat del 2025, quin és el 

projecte estrella que dius “no 
passarà del 2025 que no es-
tigui fet”?
Tenim 2 projectes: un és la reha·
bilitació del centre dels jubilats, 
on fan ball, jocs, trobades socials 
i moltes altres activitats. El lloc els 
ha quedat petit perquè el nombre 
de persones jubilades que creix i 
per tant, aquesta ampliació és 
primordial i la volem fer aquest 
2025. Per altra banda, també vo·
lem rehabilitar el Centre d’Aten·
ció Primària. I encara un tercer, 
que és arreglar la carretera dels 
Muntells, però això ja entrarà en 
el pressupost del 2026. Totes les 
obres són importants.
Un dels temes que més ocu-
pa els ajuntaments és el de la 
transició energètica. Com ho 
teniu a Sant Jaume?
Estem renovant la il·luminació 
del carrer instal·lant llums LED. 
A més, a Sant Jaume també es·
tem instal·lant plaques elèctri·
ques a les teulades de les nos·
tres dependències, a l’escola, a 
la biblioteca. També tenim un 
projecte amb la Cambra de Co·
merç de Tortosa per crear una 
comunitat energètica entre el 
veïnat que s’hi vulgui sumar i ser 
accionista d'aquesta iniciativa, 
pensada per a persones que no 
tenen possibilitat d’instal·lar pla·
ques, perquè igualment puguin 
gaudir d’aquesta energia local 
neta.
Hi ha un aspecte molt interes-
sant d’unió entre els munici-
pis ubicats al delta, què en 

pots explicar?
Sí, és la Mancomunitat Delta·
Gestió que formem l’Ampolla, 
la Ràpita, Deltebre, l’Aldea i Ca·
marles. Ens hem unit perquè 
junts formem un gruix de més 
de 42.000 habitants, i així podem 
optar a subvencions i ajuts per a 
projectes que d’altra manera no 
podríem. Estem treballant en els 
projectes conjunts i treballant 
junts per demanar serveis que 
puguem compaginar entre dues 
o tres poblacions i que a tots ple·
gats ens resultin més econòmics.
A Sant Jaume d’Enveja gau-
diu d’una situació privilegia-
da. Com ho aprofiteu a nivell 
turístic? 
Nosaltres estem al Parc del Del·
ta, que és un punt estratègic, 
amb els seus avantatges i incon·
venients. Ara estem organitzant 

la romeria de Sant Pere. Abans 
s'acampava a la platja al costat 
de l’illa de Buda, i enguany farem 
una acampada de cavalls dins de 
Buda. També tenim per davant el 
Buda Bike, que és una passejada 
per l’illa de Buda amb bicicleta. 
Això són unes sortides marca·
des pel Parc, amb capacitat per 
a unes 25 persones. Aquesta és 
una activitat molt interessant que 
crida l’atenció de molta gent i és 
molt agradable.
A Sant Jaume teniu uns re-
clams culturals, arquitectò-
nics i patrimonials ben inte-
ressants...
Així és. Per exemple, la façana de 
la nostra església és la més antiga 
del delta. Això ara s’ha difós per·
què les persones puguin conèixer 
la nostra història. També tenim el 
centre d'interpretació de les bar·
raques i un nou catàleg del nos·
tre patrimoni, amb diferents idi·
omes i un QR que condueix a la 
web de turisme de l'Ajuntament. 
Tenim el vaixell de vapor Anita, 
històric, el Vaporet, que navega·
va entre Tortosa i la desemboca·
dura de l’Ebre i que és l’únic que 
es va construir al territori, als ta·
llers Sales de Tortosa. I també és 
importantíssim el cicle de l’arròs. 
La festa principal de la plantada 
i de la sega la fem al Mas Illa de 
Riu, La Comandanta. De fet, l’es·
tiu està ben farcit, perquè la nos·
tra Festa Major és el 25 de juliol. 
Uns dies abans, el 21, tenim la II 
Clàssica Terres de l’Ebre, Reserva 
de la Biosfera, que és una prova 
ciclista de 187,51 km que recorre 
les 4 comarques ebrenques. I a 
finals de juny tenim la Festa de la 
Segregació, que serà del 21 al 23 
de juny, celebrant quan ens vam 
independitzar de Tortosa. Aques·
ta és una festa més petita, però 
és festa al capdavall.
Sant Jaume d’Enveja gau-
deix d’un teixit associatiu 
ben potent?
Sí, la veritat és que estem molt 
orgullosos de les nostres associ·
acions, culturals, esportives, so·
cials, lúdiques, musicals lligades 
a l’Escola de Música, de tot tipus.  
Tenim una riquesa d’associaci·
ons i entitats molt gran, però so·
bretot, la nostra màxima riquesa, 
són les persones de Sant Jaume 
d’Enveja.


